
LETO  X X X V II,
SN°0032

3. JU N IJ  2005, C E N A  2ö»,00 S IT

S A N D I  V A S L E

Glede na analizo trga smo se odločili 
za višji cenovni razred pohištva. Novi 
programi, ki smo jih razvili v zadnjem 

letu, so bili ocenjeni zelo pozitivno. 
Veliko dejavnikov je vplivalo na 

razmere v podjetju, vendar noben nov 
produkt ni mogoče začeti prodajati 

preko noči. V jesenskem času bi se 
morali pokazati pozitivni učinki.
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POSTANITE NAROČNIK SAVINJSKIH NOVIC!

PRVIH 20 NOVIH NAROČNIKOV, 
ki se bodo naročili na tednik 
Savinjske novice,
PREJME DVD PREDVAJALNIK!

DVD Yakumo DVD Master DX4
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S la do le d banjica G o o d , 3 0 0 0  ml
vanilija-čokolada, vanilija-jagoda

N A J B O L J Š I  

V  A K C I J I  i

Sladoled na palčki Good
vanilij, 65 ml

Montaža! Dostava na dom!
Ugodni mini krediti preko trajnika in na položnice!

Tel. 03 70-33 130.
03 70-33-136

t u d i p r o s t o r ihO b i š c i t n a s
K o v in o o p r 0 2 8 0

l i l

v i t a
p o h i š t v e n oo k o v j e

' l a k ib a r v e b e l a t e n n

Cizej, d.o.o;, Braslovče : 
Parižlje 1, 3314 Braslovče

PESTRA IZBIRA
c e n tra ln om a te r ia la o g re v a n jez a
v o d o v o dm a te r ia la z a

k o p a ln iš k e o p re m e
k e r a m ič n ih p lo s c ic (po naročilu )

P O D JETJE  
S TRGOVINO, 
IN S TA LA C IJE  
IN  STORITVE

Korneti Good
vanilij, 6 X125 ml
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MfcTEJA L IKEB -TERN IK s.p.  
""  Ot/Trnavi 1, MOZIRJE  

tel. -.8394953,
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Y PC Ljubija

— ~ n r ----------- H tŽi/: 837 07 71
8 3 7  07  20- z a  d e z in f e k c i jo  ’S?

- z a  s t a b i l i z a c i jo  a k t iv n e g a  k lo r a
- z a  p r e p r e č e v a n je  p o ja v a  a lg
- z a  b is t r e n je  in  č iš č e n je . . .

C e n je n e  s t ra n k e  o b v e šča m o , d a  bo 
o p tika  v p etek , 10. ju n ija , na  s ta r i  

lo k ac iji z a p rta , popo ldne ob 16. uri pa  
bo o tvo ritev  novih pro sto ro v na novi 

lo k a c iji Na trg u  5 (b ivši d isko n t).

V  S Ö f e o t O ,  1 1 7  j u n i j a ,  s t e  v l j u d n o  

P A N  O D P R T I H  V R A T .

P rid ite  in izk o ris t ite  p o seb n e  
u g o d n o sti, k a jt i sa m o  n a  d an  o dprtih  

v ra t vam  nudim o k a r  10 do 50%  
p o p ust za  nakup  so n čn ih  o ča l!
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CEUS

Kadite ali 
bogatite?

Sodeč po napovedih m in istra  za zdravje se 
v  S loveniji obetajo spremembe protitobačnega 
zakona, k i naj b i še letos prinesle dodatne 
om ejitve ka jenja na de lovn ih  mestih, v  
restavracijah in  ba rih  te r še strožje predpise 
glede oglaševanja in  sponzorstev tobačnih 
izdelkov. Če se bodo napovedi uresničile, bomo 
dob ili podobno ureditev, kot jo  poznajo v  Ita liji 
in  na M alti, k je r ve lja  tako rekoč popolna 
prepoved kajenja na javn ih  mestih, dovoljene 
so le posebne kadilnice, k i m orajo b it i urejene 
tako, da d im  ne prehaja v  druge prostore, kjer 
strežejo hrano in  pijačo.

Osebno sem do kadilcev dokaj to leranten 
(tud i sam sem b il do leta 1989 reden kadilec), 
seveda pa le do določene mere, k a jti ko 
zmanjka kisika, je tu d i mojega po trp ljen ja  
konec. Še posebej nejevoljen sem takrat, ko se 
vrnem  iz kakšnega gostinskega lokala in  
m oram  oblačila zaradi smrada obesiti na 
balkon, da se prezračijo, aU pa jih  poslati v  
p ra ln i stroj.

Danes zjutraj sem po radiu poslušal zanimivo 
razpravo o kajenju in  njegovih posledicah. Med 
drug im  je b il omenjen podatek, da je kajenje 
neposreden vzrok petnajstim  odstotkom vseh

bolezni, kar je naravnost zastrašujoča številka. 
Si predstavljate, ko liko  denarja iz zdravstvene 
blagajne je potrebno za zdravljenje ljud i, k i 
zbo lijo  zgolj zaradi vsakodnevnega vd ihav
anja modrosivega dima? 0  zneskih sicer niso 
govorili, toda prepričan sem, da so vrtoglavi.

Zanim ivo je b ilo  tud i poslušati izjave 
radijskih poslušalcev, k i so se uspešno odvadili 
kajenja. N jihove izkušnje so bile zelo razUčne, 
vsi pa so se strinjaU, da spremembe v  načinu 
obnašanja n i mogoče doseči brez trdne 
odločitve in  vztrajnosti. To ne ve lja  samo za 
odvajanje od kajenja temveč tud i za vse ostale 
človeške navade in  razvade. »Vse je v  glavi,« je 
sicer že oguljena fraza, toda tud i v  tem prim eru 
jo  lahko brez pomislekov ponovimo.

In  zdaj še ekonomska p la t zgodbe. S p rv im  
juUjem se bo cena najbolje prodajane cigaretne 
znamke v  S loveniji povzpela na 410 tolarjev. 
Če b i mladenič, ko nastopi službo, 410 to larjev 
dnevno ozirom a 12.300 to la rjev  mesečno 
namesto za zavojček cigaret vseh 40 let, ko liko r 
bo tra ja la  njegova delovna doba, vlagal v  
de ln iški vzajemni sklad s povprečno letno 
donosnostjo deset odstotkov, b i im el po štirih 
desetletjih t ik  pred upoko jitv ijo  namesto črnih 
pljuč skoraj 69 m ilijonov tolarjev! In  kaj od tega, 
menite, je boljše?
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OD D ELN E K PO PO LN I P R EP O V ED I KAJENJA

» Č i k  p a v z a «  l e  š e  s k r i v a j
Zakon o omejevanju uporabe to

bačnih izdelkov iz leta 1996, ki je 
ob sprejemu sprožal burne reakc
ije, je danes za marsikoga le še 
uredba na papirju. Ponekod so 
kadilci res strogo ločeni od nekadil
cev, drugje cigaretni dim vdihava
jo vsi. Tudi tisti, ki tega nočejo. Min
istrstvo za zdravje zato že napo
veduje spremembe tobačnega 
zakona, in sicer na dveh področjih. 
Še dodatno naj bi omejili ogla
ševanje tobačnih izdelkov ter ned
voumno določili, kje se lahko kadi 
in kje ne.

SO DRASTIČNE OMEJITVE 
KAJENJA RES POTREBNE?

Odgovor na to vprašanje je verjet
no težko najti, sploh če soočimo 
kadilce in nekadilce. Oboji bi se 
sklicevali na svoje svoboščine. Zato 
naj svoje pove vsaj statistika. Anali
za statističnega popisa Onkološke
ga inštituta iz leta 2000 daje nasled

nje podatke: 22 odstotkov vseh 
rakavih obolenj med ženskami ter 
19 odstotkov med moškimi je pljuč
ni rak. Za njim je umrlo 829 moških

in 198 žensk. Kadilci 10-krat pog
osteje obolevajo za njim kot nekadil
ci, kajenje naj bi bilo krivo za okoli 
80  odstotkov vseh prim erov te

bolezni. Kajenje povzroča še šte
vilne druge vrste raka, kadilci prav 
tako dvakrat več tvegajo, da bodo 
umrli zaradi možganske kapi.

KADIJO TUDI NEKADILCI
Na leto v državah Evropske unije 

za posledicami kajenja umre kar
650.000 ljudi, dim, ki ga kadilci tako

strastno vdihavajo, pa v veliki meri 
škoduje tudi prisotnim nekadilcem. 
Kot so ugotovili novozelandski zn
anstveniki, je nevarnost prezgodn
je smrti zaradi dima pri njih večja kar 
za 15 odstotkov, od kadilcev so 
posebej ogroženi otroci, ki se tve
ganja še ne zavedajo. In ravno 
zaradi nevarnosti pasivnega kajen
ja  so brezkompromisno prepove
dali kajenje v vseh javnih prostorih, 
razen v lokalih s povsem ločenimi 
prostori za kadilce, tudi naši sosed
je, Italijani. Po nekaterih podatkih 
naj bi tako hud tobačni zakon pod
prlo kar 90  odsto tkov njihovih 
državljanov.

K podobni restriktivnost teži tudi 
ostala Evropa, med drugim Sloven
ija, kije že razglasila pripravo nove
ga tobačnega zakona. Spre
membe se tičejo prav problematike 
pasivnega kajenja, torej, nanašajo 
se na omejevanje kajenja v javnih 
prostorih. Kot razlagajo na minis
trstvu za zdravje, pripravljajo pred-

Nevarnost prezgodnje smrti zaradi dima je pri pasivnih kadilcih
večja kar za 15 odstotkov

N a š a  a n k e t a
Dimni signali - danes in nikdar več?

Ljudje strašno radi predalčkamo. Človeško vrsto delimo po raznih 
smiselnih in nesmiselnih kriterijih. Velikost glave, barva kože, spol, 
obseg pasu, razred, število čevljev v omari, verska pripadnost, avto
mobil, ki ga vozimo... In odkar so avanturisti Kolumbove dobe v naše 
kraje pritovorili skrivnostno rastlino, imenovano tobak, se ljudje delijo 
tudi na tiste, ki to počnejo in tiste, ki ne. Kadijo namreč.

Roka pravice bo tokrat postala trdnejša in segla dlje, kot je to počela 
ponavadi. Obetajo se nam vedno večje omejitve kajenja v javnih pros
torih. Bi nemara le morali obstajati posebni prostori, namenjeni zgolj 
in samo kadilcem? Čigave pravice se s tem kršijo? Ali so ogrožena 
vrsta nekadilci oziroma ali imajo tudi kadilci določene pravice do 
»spuščanja dimnih signalov«?

Marjana Rahten, Mozirje
Zdi se mi prav, da se varujejo pravice nekadil

cev. Vidno je, da je  to  trend pri m ladih, pri stare
jš ih  pa gre v sm eri opuščanja. U činkovitost 
ukrepov za omejitev kajenja pa je  odvisna od 
vsakega posameznika in njegove dojem ljivos
ti.

Stane Ramšak, Nazarje
Strinjam se z zakonom, ki bi popolnoma omejil 

kajenje v javnih prostorih. Zdajšnji zakon je  ne
dorečen, poleg tega pa so kršitve pogoste in ne
sankcionirane. Strinjam se z uvedbo takšnega 
zakona, seveda pa se bo moral izvajati tudi nad
zor, ki bo preverjal njegovo izvajanje.

Klavdija Koren, Nazarje
Menim, da je  prav, da se kajenje v javnih pros

torih vsaj malo omeji, saj boto koristilo nekadilcem. 
Razni ukrepi, ki bi naj odvračali od kajenja, torej 
napisi na škatlicah in porast cen cigaret, ponava
di kadilcev ne odvračajo od kajenja.

Janez Lovrenčič, Mozirje 
Ne odobravam kajenja, saj 

je zdravju škodljivo in se čudim tistim, ki kljub vedenju 
o škodljivosti kadijo še naprej. Omejevanje kajenja v 
javnih prostorih absolutno podpiram, saj bo tako za 
tiste, ki ne kadimo, dosti boljše. Razni ukrepi za zman
jšanje kajenja pa očitno niso preveč učinkoviti, saj se 
ljudje vsega navadijo, četudi so to grozni napisi na 
cigaretnih škatlah.

Veronika Fuerst, Mozirje
Takzakon so že sprejeli na Irskem, takoda je mogoče 

to znak, da se pomikamo proti zakonu. Sicer pa tako 
vemo, kaj je zdravju škodljivo in zato takšen niti sluča
jno ni napačna poteza. Napisi na škatlicah so sicer 
precej grozljivi, čeprav je to malce dvolično glede na 
ponovno pojavljanje raznih jumbo plakatov.

Marjeta Trbovšek, Luče 
Tisti, ki želijo kaditi, lahko kadijo tudi doma. Do tis

tih, ki ne želijo kaditi, pa so javni zakajeni prostori 
neprijazni, saj s tem nehote postanejo pasivni kadil
ci. Kadilci bi lahko imeli povsem svoje prostore v 
lokalih in kadili resnično samotam. Napisi na škatlic
ah včasih izpadejo kot za šalo, saj se tisti, ki želijo 
kaditi, nanje pač ne bodo ozirali. Saj je prav, da se 
trudijo, da bi omejili kajenje, vendar nekateri ukrepi niso preveč uspešni.

Pripravila: Barbara Fužir, foto: Ciril M. Sem



vsem bolj nedvoumne odločbe, ki 
prepovedujejo kajenje na delov
nem mestu, sem so vključeni tudi 
gostinski lokali. Prav v teh zdra
vstveni inšpektorji ugotovijo največ 
kršitev, te pa so povezane z nespoš
tovanjem prepovedi kajenja v pros
torih, ki niso namenjeni kadilcem in 
z neustreznim prezračevalnim sis
tem om . Žal lahko inšpektorji 
ukrepajo le, če na kršitev dejansko 
naletijo sami, zato je ugotovljenih 
kršitev le malo.

»VZGAJANJE« MLADIH 
KADILCEV

Drugi del sprememb zakona se 
tiče dodatnega omejevanja ogla
ševanja tobačnih izdelkov, ogla
ševanja pod krinko sponzorsh/a in 
določitev starostne meje prodajal
ca ter kupca tobačnih izdelkov. Na 
cigare tn ih  ška tlicah  že od leta

1996 bodejo v oči precej kruta, a 
povsem resnična opozorila, kaj ka
jen je  povzroča, ki pa očitno ne 
padejo na preveč plodna tla. Kot 
marsikateri kritiki opozarjajo, gre 
bolj za varovanje proizvajalcev cig
aret kot kadilcev. Ti se poslej v 
tožbah ne morejo več izgovarjati na 
svojo nevednost glede škodljivosti 
kajenja, kar bo marsikateri tobačni 
multinacionalki prihranilo veliko skr
bi, da o denarju sploh ne govorimo.

Ker je  v svetu potrošništva pač 
tako, da kupimo tisto, kartelevizija 
vabljivo predstavlja, je  popolna 
prepoved kakršnegako li o g la 
ševanja gotovo dober ukrep, ki 
zmanjšuje predvsem število novih 
kadilcev. Kot kažejo raziskave, 
lahko takšen ukrep porabo to 
bačnih izdelkov zmanjša kar za 
dobrih šest odstotkov in omeji »vz
gajanje« m ladih kadilcev. Kar je

dobro. Vprašanjeje le, ali se bo tudi 
S loven ija  odrekla  določenem u 
delu oglaševalskega denarja in se 
pridružila državam, kot sta Franc

ija ter Norveška, ki sta vsakršno 
og laševan je  tobačn ih  izdelkov 
povsem prepovedali.

Tatiana Golob

V PRIČAKOVAN JU O B ISK A  VLADE R S
Kaj si bodo ogledali 
ministri in Janša?

Sedaj je  dokončno potrjeno, da bo v četrtek, 29. junija, Vlada Repub
like Slovenije obiskala Savinjsko-Šaleško regijo. Natančen program 
obiska bo po besedah koordinatorja obiska Tonija Riflja znan v prihodn
jih  štirinajstih dneh, v vsakem primeru pa naj bi se srečanje z ministri in 
premieram Janezom Janšo končalo z ogledom koncerta slovenske fil
harmonije v gornjegrajski katedrali.

Nekateri gospodarstveniki apelirajo na organizatorje, naj ministrov ne 
vodijo le skozi uspešna podjetja, ampak naj jim  predstavijo tudi težave v 
ogroženih panogah, kot so kmetijstvo in lesna ter tekstilna industrija. Za 
pripravo programa obiska vlade je zadolžen regijski razvojni svet pri 
gospodarski zbornici.

KF
_____________________________________________________________ /

UPRAVNA ENOTA M O ZIR JE

O r g a n i z a t o r j i  ( š e  v e d n o )  n e  p r i j a v l j a j o  j a v n a  z b i r a n j a
Posvet, ki ga je skupaj s Policijsko postajo Mozirje organizirala Upravna 

enota Mozirje, je bil namenjen organizatorjem javnih zbiranj in lokalnim 
skupnostim na območju Zgornje Savinjske doline. Skladno z zakonom o 
javnih zbiranjih so organizatorji dolžni prireditev prijaviti na policijski 
postaji najmanj pet dni pred dnevom javne prireditve oziroma tri dni pred 
javnim shodom. Izjeme so zahtevnejše prireditve, za katere je potrebno 
pridobiti dovoljenje na mozirski upravni enoti, dejansko pa se ugotavlja, 
da se organizatorji premalo zavedajo odgovornosti, saj je še vedno več 
prireditev kot prijav oziroma pridobljenih dovoljenj.

PRIPRAVA R E G IJS K E G A  RAZVOJN EGA PRO G RAM A

Oktobra znane usmeritve
Na državnem nivoju poteka priprava razvojnega programa za obdobje 

2007-2013, vlada pa je pozvala razvojne agencije, naj za isto obdobje 
pripravijo regijske razvojne programe. 6. aprila je bil v regiji Sa-Ša sk
lenjen dogovor, da se pristopi k pripravi regijskega razvojnega progra
ma. Za kooFdinatoija projekta je bila določena Savinjsko-šaleška območ
na agencija Mozirje, za izvajalca pa je bil izbran Center za mednarodno 
konkurenčnost Ljubljana.

razvojnega programa, oktobra pa 
naj bi ga prvič obravnaval regijski 
razvojni svet.

Dr. Evgen Dervarič, predsednik 
regijskega razvojnega sveta, je 
prepričan, da bo program toliko 
dober, kolikor bo premišljen in up
oraben, podobnega mnenja pa je 
tudi velenjski župan Srečko Meh, 
ki pravi, da m ora b iti p rogram  
pripravljen v taki obliki, da bo na 
njegovi osnovi mogoče pridobiva
ti razvojna sredstva.

Franci Kotnik
______________________________ y

Do sedaj so bili opravljeni razgov
ori izvajalca s ključnimi predstavniki 
regije in izvedena strokovna de
lavnica za člane projektne sku
pine. Sredi junija bo izveden razvo
jn i posvet lokalnih skupnosti, gos
podarstva in negospodarstva o 
prihodnjem razvoju Sa-Ša regije, 
do avgusta pa naj bi bili evidentira
ni vsi razvojni projekti. Na podlagi 
tega bo izdelana razvojna vizija, 
določeni bodo cilji in izbrane prior
itete. Septembra naj bi bila obliko
vana končna verzija regijskega

Jernej Plankl: »Ni malo 
primerov, da visijo plakati za 
prireditev, preden se začne 

postopek za izdajo dovoljenja.«
(foto: EMS)

Referent, ki pokriva področje 
javnih zbiranj, Jernej Plankl je zbran
im spregovoril o obveznostih or
ganizatorjev. Vlogo je  potrebno 
v lož iti najm anj sedem dni pred 
dnevom shoda oziroma prireditve, 
za prireditve na cesti pa najmanj 30 
dni pred dnevom prireditve. »V lan
skem letu smo izdali 45 dovoljenj. 
Izkušnje kažejo, da se organizatorji 
prepozno odločajo za pridobivan
je  dovoljenj, saj ni malo primerov, da 
visijo plakati za prireditev, preden 
se začne postopek za izdajo do
voljenja. Kljub vsemu ugotavljamo,

da se zadeve izboljšujejo, saj v zad
njih letih ni bilo hujših problemov,« 
je  povedal Plankl.

Pomočnik komandirja mozirskih 
policistov Gorazd Trbovšekje opozo
ril na odgovornost, ki jo  na javnih pr
ireditvah prevzemajo organizatorji. 
»Organizatorjem bi moralo biti jasno, 
kaj javna prireditev sploh je. Zgodilo se 
bo, da bomo kontrolirali ali javna pr
ireditev poteka tako, kot je prijavljena. 
Zakon je  jasen in dovolj dobro 
napisan, da zagotovi minimalne var
nostne razmere. Organizatorji pr
ireditev se morajo zavedati, da globe 
niso majhne,« je preventivno poudar
il Trbovšek, Predstavil je tudi prijavni 
obrazec, ki ga mora organizator pr
ireditve osebno oziroma preko pošte 
dostaviti na policijsko postajo.

Na področju Policijske uprave 
Celje so policisti v preteklem letu 
obravnavali 1600 kršitev javnega 
reda in miru, kar je po besedah in
špektorja Zorana Gradišnika neko
liko manj kot leto prej. »Največ kr
šitev je  bilo zoper javni red in mir in 
sicer na cestah in trgih. Nekoliko so 
se povečale kršitve v gostinskih 
lokalih. Več problem ov pričaku
jemo v času vikendov in ponoči. V 
tem času bomo na vseh policijskih 
postajah razporedili ustrezno šte
vilo policistov, z željo, da bi sezona 
minila varno,« je poudaril Gradišnik.
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S A V IN JS K O -Š A LEŠ K A  G O S P O D A R S K A  Z B O R N IC A

G o s p o d a r s t v o  p o t r e b u j e  p r i j a z n e j š o  z a k o n o d a j o

Osrednja točka osme seje upravnega odbora območne gospodarske 
zbornice, ki je bila združena s tretjo sejo regijskega razvojnega sveta, je 
osvetlila trenutno stanje v savinjsko-šaleškem gospodarstvu. Direktorji 
vodilnih podjetij v regiji kljub vse bolj zaostreni konkurenci na trgu osta
jajo zmerni optimisti in enotno podpirajo nadaljnji regionalni razvoj, in
ternacionalizacijo, povezovanje in izobraževanje, na državo pa apelira
jo, naj zagotovi prijaznejšo zakonodajo za gospodarstvo.

Matjaž Lenassi, direktor BSH Hiš
nih aparatov Nazarje, ki je hkrati 
tudi prvi mož Bosch-Siemensove 
divizije Food & Beveridge, je pov
edal, da recesija na nemškem in 
francoskem trgu še vedno traja. V 
koncernu BSH, ki je bil lani najbolj 
dob ičkonosno podjetje v svoji 
branži na svetu, si prizadevajo za 
ohranitev proizvodnje v Evropi, iz 
Kitajske pa nameravajo uvažati 
posamezne sklope aparatov. To
varna v Nazarjah ima po zadnji re
organizaciji izjemne možnosti nad
aljnjega razvoja, seveda pod pogo
jem, da bo še naprej konkurenčna. 
Hišnim aparatom se obetajo neka
teri novi posli, s katerimi bi lahko v 
letu 2 0 0 6  sedanjo pro izvodnjo 
podvojili.

Po besedah Marjana Penška iz
Gorenja na konkurenco na evrop

skem trgu gospodinjskih aparatov 
lani niso toliko vplivali izdelki iz Kita
jske ampak iz Turčije. Gorenje se 
zato usmerja na nove, hitro rastoče 
trge, kot so države na obm očju 
bivše Sovjetske zveze in Daljnega 
Vzhoda. Z novo generacijo pralnih 
strojev in hladilno-zamrzovalnih 
aparatov seje Gorenje tako po ob
likovni kot po tehnološki plati pov
zpelo v svetovni vrh, da pa bi na trgu 
to lahko unovčili, morajo še okrepiti 
lastno blagovno znamko.

Direktor Termoelektrarne Šoštanj 
Uroš Rotnik pričakuje, da bo letos 
jeseni sprejeta strateška odločitev 
o gradnji bloka VI na velenjski lignit, 
blok V pa nameravajo dograditi s 
turbino na zemeljski plin. Seveda je 
predpogoj za izvedbo slednje inves
ticije izgradnja plinovoda od Šen
truperta do Šoštanja. Podjetje Ge-

Direktor BSH Hišnih aparatov 
Nazarje Matjaž Lenassi je 
povedal, da se jim obetajo 

nekateri novi posli, s katerimi 
bi lahko v letu 2006 sedanjo 

proizvodnjo podvojili 
(foto: C iril M. Sem)

oplin naj bi že še ta mesec pridobilo 
lokacijski načrt za gradnjo omen
jenega plinovoda.

Predsednik uprave trgovskega 
podjetja Era Gvido Omladičje izrazil 
prepričanje, da prava konkurenca 
na področju trgovine v Slovenijo šele 
prihaja in da se bodo zaradi tega 
posledično zaostrile razmere tudi v 
slovenski predelovalni industriji, ki bo 
vse težje plasirala svoje izdelke na 
prodajne police. Era bo že v letošn
jem letu več kot polovico prometa 
ustvarila v tujini, zaradi izjemne glo
balne konkurence v trgovini pa so 
začeli razvijati tudi druge dejavnosti 
z višjo dodano vrednostjo. Eden tak
šnih projektovje Skopski sejem, kjer 
Era nastopa v podobni vlogi, kot jo 
ima BTC v Sloveniji.

Marija Vrtačnik, predsednica 
uprave nazorskega Elkroja, je opo
zorila  na ekstrem no povečanje 
uvoza cenenih tekstilnih izdelkov, ki 
je značilno za celotno območje Ev
ropske unije. Od pogajanj s Kitajsko 
glede omejitve uvoza ni realno ve
liko pričakovati. Selekcija v tekstilni 
industriji je zelo ostra, vsaka tri leta 
se menjajo kroji in tkanine. Kolektiv 
Elkroja je  v povprečju vse starejši, 
kar ob vedno večjih delovnih napor
ih povzroča dodatne težave.

G O R EN JE GLIN NAZARJE

S v e t l o b a  n a  k o n c u  z a t e m n j e n e g a  p r e d o r a
S stečajem tovarne ivernih plošč 

seje pokazalo, kakosovresniclše 
vedno povezane firme, ki so nast
ale iz nekdanjega Glina. V Goren
ju Glin so v tem času izgubili del 
trga ravno zaradi stečaja Glin Tip 
Bresta, zato so vso energijo sedaj 
vložili v lasten razvoj, proizvodnjo 
in predvsem v trženje pohištva. S 
14 milijoni evrov letne realizacije 
in z designom pohištva, ki je na 
nivoju supermodernega italijan
skega, ter nemško kakovostjo ni 
razlogov za pretiran pesimizem.

Kar pa ne pomeni, da težav ni, saj 
je prodaja pohištva v tem delu leta 
na na jn iž ji točki. D irektor Sandi 
Vasle pravi, da so imeli lani v prvem 
delu leta zagotovljena naročila, v 
drugem delu pa je  bilo tega manj. 
»Potrebni so bili določeni ukrepi, 
zato smo poskušali doseči racion
alizacije pri vhodu materialov, last-

Direktor Gorenje Glina Sandi 
Vasle: »Če smo cenovno 

nekonkurenčni, moramo nekaj 
narediti znotraj podjetja, in če 

je previsok strošek dela, je 
potrebno zadevo racionalizirati.« 

(foto: EMS)

nih stroških in stroških dela. Za
poslovanje je  dinamičen proces, 
karje marsikje samoumevno, ne pd' 
tudi vtem  okolju,« pravi Vasle.

V nazorski tovarni pohištva je tre
nutno zaposlenih 190 delavcev, 
karje  po direktorjevih besedah za 
devet odstotkov preveč: »Če smo 
cenovno nekonkurenčni, moramo 
nekaj narediti znotraj podjetja, in če 
je previsok strošek dela, je  potreb
no zadevo racionalizirati. V obdob
ju dojeseni bomo to realizirali. Zave
dam o se, da mora imeti kapital 
stopnjo donosnosti. Še vedno ima
mo zaposlenih 190 ljudi in brez 
določenih ukrepov so vprašljiva vsa 
delovna mesta.«

Vasle se zaveda resnosti 
položaja, zato so se o razmerah, v 
katerem se je znašlo podjetje po 
stečaju sosednje iverne tovarne, 
pogovorili tud i s predstavn ik i 
sindikata in sveta delavcev. Iverne

plošče trenutno kupujejo od sloven
skih, ita lijanskih in hrvaških do
baviteljev in povsem jasno je, daje v 

strošku iverne plošče tudi strošek 
transporta, kar predstavlja v primer
javi s prej, ko so surovino dobivali 
dobesedno preko ceste, precejšn
jo  podražitev. V tem času so se 
podražili tudi ostali materiali, ceno 
pohištva pa je bilo potrebno korigi
rati navzdol.

»Glede na analizo trga smo se 
odločili za višji cenovni razred pohišt
va. Novi programi, ki smo jih razvili v 
zadnjem letu, so bili ocenjeni zelo 
pozitivno. Veliko dejavnikov je  vpliva
lo na razmere v podjetju, vendar 
noben nov produkt ni mogoče začeti 
prodajati preko noči. V jesenskem 
času bi se morali pokazati pozitivni 
učinki,« je prepričan Sandi Vasle, ki 
je  kljub izredno močni konkurenci 
prepričan v pravilnost njihove poti.

Savinjčan



Kom ercia ln i d irek to r Zadruge 
Mozirje Anton Vrhovnik je  orisal 
ozadje konkurenčnega boja z itali
janskimi mlekarnami. Italijanski trg 
je zelo velik in dopušča višje cene, 
za Italijane pa so zanimivi predvsem 
veliki proizvajalci mleka v Sloveniji. 
Podobno zaostrena je tudi situaci
ja  na področje mesne predelave, 
na trgu lesa pa se srečujejo z avstr
ijskimi odkupovalci, ki v letošnjem 
letu ponujajo višje odkupne cene. 
Po mnenju Vrhovnika tega dela

trga država ne bi smela prepustiti 
golemu liberalizmu, saj gre za gos
podarsko panogo, ki se zaradi 
daljših naravnih ciklusov težje hitro 
prilagaja nastalim spremembam.

D irektorica velenjskega Eso- 
techa Zofija Kukovič je izpostavila 
uspehe n jihovega podjetja v 
državah bivše Jugoslavije in na KP 
tajskem ter se zavzela za bolj en
ergičen regijski razvoj.

Direktor območne enote zavoda 
za zaposlovanje Srdan Aizenšekje

opozoril na predvideno negativno 
rast zaposlovanja v regiji Sa-Ša v 
letu 2 005 , kjer je  stopnja brez
poselnosti že itak nad povprečjem 
v državi. Še posebej neugodna je 
situacija v Zgornji Savinjski dolini. V 
letošnjem letu bo zavod posebno 
pozornost posvetil težje za 
posljivim, to pa so ženske, starejši in 
mladi. Arzenšeka ob vsem tem ves
eli, da so se šole končno začele pri
lagajati potrebam gospodarstva, 
kar naj bi imelo v prihodnje pozitiv

en vpliv na trg dela.
Dr. Evgen Dervarič, direktor Pre

mogovnika Velenje in hkrati preds
ednik regijskega razvojnega sveta, 
je predstavil prve pozitivne rezul
tate, ki so jih dosegli na področju 
turizma, in izrazil prepričanje, daje 
razvoj turizma tek na dolge proge. 
Naravne danosti v regiji so izjemne, 
treba jih je le izkoristiti.

Direktor Gorenja Glin Nazarje San
di Vasle je ugotavljal, da v lesnopre
delovalni industriji ni prave sinergije 
med dobavitelji, proizvajalci in pro
dajalci, zatoje vpliv konkurence, kije 
najprodornejša iz Poljske, še močne
jši. Poljaki pa niso prisotni le na slov
enskem trgu, ampak prodirajo tudi 
na trge bivše Jugoslavije. Za Vasleta 
je med drugim ključno tudi vprašan
je, ali bo država podpirala predelavo 
ali kurjenje lesne mase.

V nadaljnji razpravi, v katero so 
se vključili tudi prisotni župani in 
poslanci iz Sa-Ša regije, je bilo ob
likovano enotno stališče, da mora 
država oblikovati prijaznejšo gos
podarsko  zakonoda jo , g ospo 
darstvo v regiji pa mora biti še 
naprej usmerjeno v internacion
a lizac ijo , povezovanje in izob
raževanje ter regijski razvoj. Vse 
naštete ugotov itve  bodo pred
stavljene Vladi Republike Sloven
ije ob njenem skorajšnjem obisku 
v regiji.

Franci Kotnik

ENOTNA DAVČNA STO PN JA - DA ALI N E?

G o s p o d a r s t v e n i k i  z a  c e l o v i t o  p r e n o v o  

d a v č n e g a  s i s t e m a
V razprave o napovedani enotni 

davčni stopnji, ki naj bi jo v Sloven
iji uvedli v letu 2007, se je vključi
la tudi Gospodarska zbornica Slov
enije. Dosedanje ugotovitve glede 
tega predloga je na zadnji seji up
ravnega odbora savinjsko- 
šaleške območne zbornice pred
stavila Romana Tomc Lampič iz 
GZS in pri tem poudarila, da gre za 
izjemno kompleksno vprašanje.

Tomc Lampičeva je  povedala, da 
je uvedba enotne davčne stopnje 
še zelo nedorečena, zato pa se že 
v bližnji prihodnosti obetajo spre

membe obstoječe davčne zakon
odaje. Iz dohodninske napovedi naj 
bi bili izključeni pasivni prihodki, pri 
pravnih osebah pa naj bi se pov
ečalo število  davčno priznanih 
odhodkov. Predlog za spremembo 
sedanjega davčnega postopka, pri 
katerem pritožba zavezanca ne 
zadrži izvršbe, verjetno ne bo dobil 
podpore, kljub temu pa naj bi spre
membe prinesle večjo zaščito za
vezanca kot šibkejše stranke v 
postopku.

Poslanec LDS dr. Matej Lahovnik 
je menil, da do uvedbe enotne dav
čne stopnje v Sloveniji ne bo prišlo,

ker bi to pomenilo strateško pre
razporeditev dohodkov v družbi, 
kar bi lahko imelo velike socialne 
posledice. D irektor BSH Hišnih 
aparatov Matjaž Lenassi se je  za
vzel za stimulativno nagrajevanje 
inovatorjev, ki so gonilo napredka, 
po sedanji zakonodaji pa jim  država 
ogromno pobere, za to je  njihova 
motivacija manjša. Direktor velen
jskega podjetja Fori Milan Foršner 
je izrazil mnenje, da bi morali davč
ni inšpektorji v primeru izdaje na
pačne odločbe, za svoje napake 
odgovarjati.

Franci Kotnik

Z G O D O V IN SK E O D LO Č ITV E Z G O R N JESA V IN JS K E  K M ET IJS K E  ZA D R U G E M O Z IR JE

U p r a v a  Z a d r u g e  v  G o r n j e m  G r a d u ?
Na naslovZadruge je aprila letos prispela pisna ponudba za nakup parcel 

na lokaciji upravne zgradbe in prodajnega centra v Ljubiji. Kupec naj bi bila 
tuja trgovska hiša, imena direktor Zadruge Andrej Presečnik zaenkrat še ni 
želel razkriti, ki namerava v tem delu zgraditi trgovine zžhrili. Zadruga pa bo 
v primeru prodaje obstoječih objektov in zemljišč zgradila nov, bolj funk
cionalen prodajni centers kmetijskim in gradbenim materialom ter ostalim 
tehničnim blagom v neposredni bližini obstoječega centra, ki, mimogrede, 
funkcionalno že nekaj časa ne zadovoljuje potreb kupcev.

Presečnik zagotavlja, da je  po 
temeljiti proučitvi in oceni vseh pos
ledic, ki bi sledile prodaji, seznanil 
najožje sodelavce in predsednika 
upravnega ter nadzornega odbo
ra Rafka Kerznarja in Stanka 
Zagožna. »Skupna odločitev je bila, 
daje potrebno o vseh nadaljnjih ak
tivnostih seznaniti vse člane Zadru
ge iz zadružne enote Mozirje, ki so 
o nameravani prodaji nepremičn
im razpravljali 23. maja in z večino 
glasov sprejeli sklep, da se dovoli

prodaja nepremičnim v Ljubiji, ven
dar pod pogojem, da se na ustrezni 
lokaciji v Mozirju zgradi nov proda
jni center,« razlaga direktor Zadru
ge, ki ne zanika, da je odločitev v 
določenem  delu pro tiudarec 
neposrednemu konkurentu Tušu.

Celotna kupnina bo po Presečnik
ovih besedah zadoščala za pokritje 
investicije in odplačilo ustreznega 
dela kreditnih obveznosti, kar naj bi 
v prihodnjih letih zagotovilo pozitiv
en učinek pri poslovanju firme, kije

Možni bodoči sedež uprave Zgornjesavinjske kmetijske zadruge 
Mozirje v Gornjem Gradu (foto: EMS)

v lasti zgornjesavinjskih kmetov.
Na vprašanje, kam bodo preselili 

upravo Zadruge, Presečnik odgov
arja, da je  z vid ika čim  manjših 
stroškov daleč najboljša varianta v 
Gornjem Gradu. Dokončna

odločitev je v rokah upravnega od
bora, vendar bodo, po Presečniko
vem prepričanju, na podlagi dejstev 
in poglobljenega razmisleka našli 
ustrezno rešitev.

Savinjčan
r



ENOTNA DAVČNA STOPNJA JE MOGOČA

Je 20-odstotni davek optimalen tudi za revne?
P re d  d n e vi je  bila p re d s ta v lje n a  a n a liza  

možnosti uvedbe enotne davčne stopnje (E D S )  
v  Sloveniji, ki ugotavlja, da naj bi bila najbolj 
primerna enotna davčna stopnja 20-odstotna, 
njen cilj pa je razbrem enitev slovenskega gos
podarstva in s tem  vzpostavitev stabilnih gosp
odarskih razm er. Pisca poudarjata, da uvedba 
E D S  ne bo prizadela nobene dohodkovne sku
pine, saj naj bi neto plače zaposlenih ostale na 
enaki ravni kot v  sedanjem  davčnem  sistem u. 
M e d te m  pa nasprotniki o p o za rja jo , da dvig 
D D V-ja  življenskih artiklov z  8 ,5  na 2 0  odstotk
ov pom eni dvig cen hrane za  10  odstotkov in 
p o sle d ičn o  bolj o b re m e n je n  d ru žin s ki pro
račun.

A n a lizo  sta  p rip ra v ila  p o d p redsedn ik  
Strateškega vladnega sveta Jože P. Damijan 
in Sašo Polanec, oba zaposlena na Ekonom
ski fakulteti v Ljubljani. Gre za prve raziskave 
enotne davčne  s to p n je , ki bodo p rines le  
odločitev vlade, ali se sploh spuščati v nadaljn
je analiziranje. Na predstavitvi analize sta pis
ca zagovarja la  sta lišče, da uvedba enotne 
davčne stopnje ne pomeni poslabšanje do
hodkovnega položaja nobenega socialnega 
rezreda, niti ne pomeni izboljšanja položaja 
na jbogate jš ih . Z uvedbo EDS bi uk in ili do
hodninske razrede in davčne olajšave, ostale 
bi le olajšave za otroke, te pa bodo odvisne od 
cenzusa.

Sicer pa naj bi prenova davčnega sistema 
po njunem odpravila davek na plače, kar bi 
slovenska podjetja stroškovno precej razbre
menilo, zaradi nižje obremenitve plač z do
hodnino za podjetja pa naj bi se pocenila vi
soko izobražena delovna sila. Posledično 
lahko to pomeni lažje zaposlovanje visoko 
izobraženih in m anjše uhajanje "slovenskih 
možganov" v tujino.

V svoji analizi pisca nadalje ugotavljata, da bi 
država morala v davčni sistem zajeti prav vse 
dohodke, tudi socialne prejemke, ki sedaj niso 
obdavčeni. Kot razlog sta navedla, da so social
ne pomoči in dodatki le oblika dodatnega dohod
ka zaradi nezadostnega dohodka na 
družinskega člana iz drugih virov. Z obdavčitvijo 
vseh dohodkov naj bi tako pošteno uravnali ob
davčenje vseh davčnih zavezancev. Davčna 
reforma naj bi ukinila tudi 8,5-odstotno nižjo stop
njo DDV-ja, s katero so obdavčeni hrana, zdravi
la, medicinski pripomočki ipd, zato naj bi seti ar
tikli podražiliza deset odstotkov. Nižje bruto plače, 
ki naj bi znižale davčno osnovo, pa bodo hkrati

povzročile povišanje prispevka za pokojninsko 
in invalidsko zavarovanje.

Avtorja analize opozarjata, da davčna stopnja, 
takšna kotje, ne spodbuja gospodarskega razvo
ja, niti vlaganja v razvoj in inovacije. Z njima se strin
ja tudi Hylke Vandenbusche, gostujoča profesor
ica na belgijski univerzi Katholieke Universiteit Leu
ven, kije izdelala študijo o obdavčitvi podjetij v Slov
eniji v primerjavi z drugimi evropskimi državami. 
Profesorica ugotavlja, da Slovenija ni zelo 
konkurenčna ostalim državam EU, saj visoka ob
davčitev podjetij odganja tuje vlagatelje in tako ne 
privablja tujega kapitala v državo.

Tatiana Golob

SPLETNI PORTAL ZA MLADE PRAZNUJE

Pri stiskah in težavah mladih 
pomoč strokovnjakov

Najstniki, ste v  teža va h  in ne ve s te , kam  bi se 
lahko obrnili po pom oč in nasvet? Rešitev se 
v a m  p o n u ja  na s p le tn e m  p o rta lu  h ttp :/ /  
w w w .to s e m ja z.n e t,  kjer vam  bodo brezplačno 
pom oč in odgovore na vaša vprašanja ponudili 
zd ra vn ik i, socialni delavci, psihologi in številni 
drugi strokovnjaki iz  različnih ustanov. O b  tem  
pa so poskrbeli z a  vašo  anonim nost.

Spletna stran na zanimiv način povezuje šte
vilne službe med seboj že četrto leto, s tem pa 
omogoča tudi hitrejše posredovanje v kriznih 
situacijah. Ob četrti obletnici spletne svetovaln
ice so na oddelku za sociatno medicino Zavodo 
za zdravstveno varstvo Celje, kjerso projekt tudi 
razvili, pripravili strokovno srečanje, namenjeno 
izobraževanju, druženju in izmenjavi izkušenj.

»Projekt se širi tako po številu obiskovalcev in 
vprašanj mladih kottudi po številu svetovalcev, 
ki mladim vsak dan pomagajo z nasveti in infor
macijami. Torej imamo dovolj razlogov, da ga 
š ir im o  in razv ijam o še naprej,« je  ob tej 
priložnosti dejala predstojnica oddelka za so
cialno medicino na Zavodu za zdravstveno var
stvo Celje, zdravnica Nuša Konec Juričič, ki je 
tudi spletna svetovalka.

Na spletni strani http://www.tosem jaz.net so 
do sedaj strokovnjaki, ki se tudi pri svojem delu 
srečujejo s stiskami in težavami mladih, odgov
orili že na sedem tisoč vprašanj. Samo lani je 
trideset spletnih svetovalcev - prostovoljcev 
odgovorilo na več kot dva tisoč petsto vpraš
anj.

Marija Sukalo

KRAJEVNA SKUPNOST REČICA OB SAVINJI

Praznik v znamenju 420-letnhe podelitve trških pravic
Letošnji praznik Krajevne skupnosti Rečica ob 

Savinji je posvečen praznovanju visokega jubi
leja -  420-letnice podelitve trških pravic in us
tanovitvi Km etijskega društva ter Hranilnice in 
posojilnice pred več kot stoletjem . Prazn ovan
je bodo za o k ro žile  predaje novih pridobitev in 
kulturne ter športne prireditve, ki jih bo pripravi
la krajevna skupnost vsodelovanju zdom a čim i 
društvi.

Praznovanje bodo Rečičani pričeli v soboto, 
11. jun ija , z otvoritvijo mostu in ceste na Re- 
neku. Mladi planinci se bodo podali na vsako
letni pohod. V sredo, 15. junija, bodo svojemu 
namenu predali javno razsvetljavo v Varpol-

jah. Dan pozneje bo sledila sveta maša v farni 
cerkvi, kjer bodo somaševali duhovniki rečiški 
rojaki.

V petek, 17. junija, bodo v Dol Suhi v neposredni 
bližini gostišča Atelšek obiskovalci lahko prisluh
nili koncertu indijanske glasbe, ki jo bo pripravila 
skupina Machu Picchu. Sobota, 18 junija, je na
menjena praznovanju še enega visokega jubile
ja  -  80-letnice delovanja Prostovoljnega gasil
skega društva Grušovlje. Ob tem dogodku bodo 
na gasilskem poligonu v Šentjanžu ob bogatem 
kulturnem programu podelili priznanja članom 
za njihovo dolgoletno in prizadevno delo ter 
pripravili prikaz vaje s staro motorno črpalko.

Nedelja, 19., in sobota, 25. junija, bosta v zna

menju nogometa. Prvo nedeljo se bosta na šport
nem igrišču na Rečici pomerili ekipi starih in mla
dih, drugo nedeljo pa bo v Varpoljah turnir v 
malem nogometu za Colnaričev pokal. Na večer 
pred Dnevom državnosti se bodo obiskovalci 
lahko podali v Borseko na že tradicionalno kres
ovanje.

V soboto, 25. junija, bodo na Tavčarjevem 
dvoru odkrili spominsko ploščo v spomin na 
podelitev trških pravic pred 420 leti. Vrhunec 
praznovanja v rečiški krajevni skupnosti bo v 
nedeljo, 26. junija, s slavnostno akademijo ob 
420-letnici podelitve trših pravic in otvoritvijo 
različnih razstav.

Marija Sukalo



PRIREDITVE OB TEDNU GOZDOV POTEKALE POD GESLOM GOZD IN LES ZARES

Les je dobrina, ki si zasluži večje spoštovanje
jan Kaker (KE Gornji Grad), Franc »Les poznamo vsi, saj nas dobes-
Hudej (KE Nazarje) in Stanislav Do- edno spremlja od zibelke do groba,
bnik (KE Šoštanj). Priznanje za na- Ko se rodimo, nas položijo v les, ko

Priznanje za najbolj prizadevnega gozdarja je Toni Breznik (levo) 
izročil Francu Matku (foto: EMS)

R a zis k a v a  ja v n e g a  m n e n ja  o 
gozdovih, opravljena leta 19 9 9 , je 
p o k a za la , da v ečin a  v p ra ša n ih  
m eni, da im am o v  Sloveniji gozda 
ravno prav. G o zd o vi pokrivajo kar
5 7 ,4  odstotka celotnega d rža v 
n e g a  o ze m lja  S lo v e n ije , ve č ji 
d e le ž od celotne površine države 
im ata v  razviti Evropi sam o še Fin
ska in Švedska.

Na osrednji prireditvi ob tradicion
alnem tednu gozdov, ki sojo gozdarji 
nazorske območne enote Zavoda 
za gozdove Slovenije pripravili v avli 
gornjegrajskega kulturnega doma 
so predstavili fotografsko razstavo 
Dobre prakse pri uporabi lesa. Ob 
zaključku natečaja Ustvarjajmo iz 
lesa pa so na ogled postavili izdelke 
učencev osnovnih šol in odraslih ter 
podelili nagrade. Za letošnje na
jboljše gospodarje z gozdom so bili 
p roglašeni Srečko Škrubej (KE 
Luče), Alojz Jeraj (KE Ljubno), Mar-

jbolj prizadevnega gozdarja pa so 
podelili Francu Matku, ki v krajevni 
enoti Nazarje že vrsto lettke živo vez 
med kmeti, stroko in gozdom.

umremo, nas položijo v les. Vsakod
nevna raba lesa je  tako masovna, 
da se včasih celo ne zavemo, da 
uporabljamo izdelke, ki so izdelani

iz lesa. Čeprav so med tehnologi že 
od začetka moderne znanosti 
težnje, da bi iznašli material, ki bi 
lahko nadomestil les, jim to do danes 
niti približno ni uspelo,« je povedal 
vodja Območne enote Nazarje Toni 
Breznik.

Opozoril je  na neprecenljiv  
pomen, ki ga ima les za naše gosp
odarstvo. »Bi bilo mogoče, da bi 
naše kmetije preživele brez lesa? 
Bi bilo mogoče, da bi v naših domov
ih živeli brez izdelkov iz lesa, ki jih 
ustvarja naša industrija? Pričakoval 
bi, da bi v okolju, kjer je tri četrtine 
površine pokrite z gozdovi, velika 
večina ljudi živela od gozdarslva in 
lesne industrije. Žal temu ni tako. V 
naši dolini lesna industrija in lesna 
predelava stagnirata. Les iz gozdov 
prodajamo v tujino, namesto, da bi 
ga predelali doma in s tem ohranja
li okolje ter delovna mesta,« je do
dal Breznik.

Savinjčan

LJUDSKA UNIVERZA VELENJE

Predstavili projekt Svetovalnega središča za odrasle
V  prostorih Ljudske un iverze Velenje so  v  to re k, 2 5 . m aja , predstavili 

novo Svetovalno središče Velenje z a  odrasle. Denarno ga podpira Evrop
ska unija iz socialnega sklada IS IO , delno pa sredstva prispeva M inis
trstvo za  šolstvo in šport.

V Sloveniji deluje 14 svetovalnih 
središč za izobraževanje odraslih, 
v letu 2004  se je  pridruž ilo  pet 
novih, med njimi tudi Velenje. Ljuds
ka univerza, ki je eden od partner
jev, je  zadolžena za postavitev sre
dišča. Cilj projekta je, da na enem 
mestu povežejo čimveč ponudnik
ov izobraževalnih in svetovalnih 
storitev v lokalnem okolju v omrežje,

stem pa vsem odraslim zagotovijo 
kakovostno, strokovno in celostno 
informiranje ter svetovanje.

Naloge in smernice je predstavila 
Biserka Plahuta. Partnerji se delijo na 
strokovne in strateške. Med stroko
vnimi partnerji so šole, knjižnice, 
izobraževalni centri, študentski servi
si in podjetja. Strateški partnerji so 
Ljudska univerza Velenje, Gospodar

TURISTIČNO DRUŠTVO NAZARJE 
IN

JSKD OBMOČNA IZPOSTAVA MOZIRJE
vab ita na folM orno- 
glasbeno p rired itev

IZR O D A  V ROD
.
i n

IZB IR N O  TEKMOVANJE 
ZA ZLATO HARM ONIKO  LJUBEČNE 2005

v  s o b o to ,  1 8 . j u n i j a  2 0 0 5 , o b  17. u r i ,  

p r e d  g o s t iš č e  G r a d  V R B O V E C  N a z a r je .

ŽREBANJE GLASOVNIC ZA IZBIRO GRAJSKEGA GODCA 
BO POTEKALO MED PROGRAMOM PO IZBIRNEM TEKMOVANJU.

V primeru slabega vremena bo prireditev v Domu kulture ’Vi/.arje.

ska zbornica Velenje, Center za so
cialno delo Velenje, Mestna občina 
Velenje, Občina Nazarje, Območna 
obrtna zbornica Velenje, SA-ŠA ob
močna razvojna agencija Mozirje in 
Zavod za zaposlovanje Območna 
služba Velenje. Strateški partnerji 
bodo o delovanju v projektu podpis
ali dogovor, sestajali pa se bodo 
predvidoma dvakrat letno.

Središče bo začelo delovati 16. 
jun ija , ljudska univerza pa je  že 
poskrbela za primeren prostor, kjer 
se bodo uporabniki storitve lahko 
pogovorili s svetovalci osebno, 
lahko pa tudi preko telefona ali ele
ktronske pošte. Tudi Občina Nazarje 
seje pridružila projektu, saj se stan

je na področju  zaposlovan ja  v 
Zgornji Savinjski dolini slabša. Seve
da središče ne bo delovalo samo 
za brezposelne, temveč za vse 
odrasle, ki se želijo izobraževati iz 
različnih pobud. Prostor za sve
tovanje bo v Centru za samostojno 
učenje v Nazarjah, kjer bo mogoče 
dobiti propagandni material in infor
macije vsaj enkrat tedensko, sve
tovalci pa bodo po potrebi obiskali 
tudi podjetja. Župan občine Nazarje 
Ivan Purnat je  izrazil prepričanje, 
»daje projekt potreben in da bo pri
nese tudi ustrezne rezultate, saj bo 
vse informacije možno dobiti na 
enem mestu.«

Marija Lebar

8 9 . 1  M  H z

Radio Goldi Savinjski val d.o.o., Dolenja vas 83,3312 Prebold

Poslušajte
nas

vsak
dan

od 5.30 do
10.00 in
14.00 do 

19.00.



15. OCENJEVANJE ZGORNJESAVINJSKIH ŽELODCEV

Ni vse dobro, kar je lepo
N a  Rečici ob Savinji je strokovna kom isija preteklo soboto ocenila 3 9  

zgornjesavinjskih želo dce v in se odločila, da za  letošnje leto prejmejo 
zlato priznanje Jo žic a  in A lo jz  Basti iz Deve ter J o ž e  M lačnik iz Luč. Štirje 
zgornjesavinjski želodci so dobili srebrno priznanje, osem  je  bilo bro
nastih, ostali pa so prejeli potrdilo o kvaliteti. Lastnikom  najbolje ocen
jenih želodcev bodo priznanja podelili na tradicionalni turistični prireditvi 
O d  lip e d o p ra n g e rja .

Prejemnika zlatega priznanja - Urša v imenu staršev Basti (levo) in 
Jože Mlačnik s predsednico Združenja izdelovalcev 

zgornjesavinjskih želodcev Vido Orlovič
(foto: EMS)

Po za trjevan ju  p redsednika 
kom' rije dr. Stanka Renčelja se 
kategorija želodcev, ki dosegajo 
tržno oceno, povečuje, kar seve
da pomeni, da je  povprečna kako
vost zgorn jesavin jske suhom e
snate specialitete vsako leto na 
višjem nivoju. Kljub temu bo mora
la biti, po mnenju Renčelja, selekc
ija vedno strožja, kajti par slabih 
proizvajalcev lahko pokvari sloves 
celotne doline.

»Na trg naj gre kakovosten želo
dec. Mislim, da bo morala biti v 
naslednjih letih ena glavnih nalog 
Združenja izdelovalcev zgornje- 
savinjskega želodca, da postavi 
izdelovanje želodcev na podjetni
ško in profesionalno raven. Že pred 
desetim i leti sm o govorili, da je  
potrebno izde lova lce prim erno 
stim ulira ti. Tradicijo je  potrebno 
vnovčiti na pravi način, nenazad
nje, lahko od tega izdelka živi mar
sikateri gospodar v dolini.«

Glede kakovosti je  imela komisija 
občutek, da bi m oralo biti ocen

jevanje tri tedne prej. Precej želod
cev je bilo presušenih, kar pome
ni, da je čas najboljše kakovosti že 
nekoliko potekel. Ob tem je Renčelj 
izrecno poudaril, da nekateri izdel
ki niso imeli z želodcem nobene 
zveze, saj je prava oblika želodca 
povsem znana. »Izdelek je  drag, 
za to  je  iz dobre surovine  greh 
narediti slab želodec,« je ob razgla
sitvi rezultatov sklenil svoje misli 
predsednik komisije.

S potekom ocenjevanja je  bila 
zadovo ljna  tud i predsednica 
Združenja izdelovalcev zgornje
savinjskih želodcev Vida Orlovič. Ob 
prevzemu funkcije ni mogla verjeti, 
da seje toliko ljudi pripravljenih uk
varjati z želodcem, saj celoten post
opek izdelave in sušenja terja izred
no natančnost. »Upam, da bo 
sodelovanje vseh še naprej na tako 
visokem nivoju in da bomo spravili 
pod streho knjigo Zgornjesavinjski 
želodec in dobrote naše doline,« je 
dodala Orlovičeva.

r  \

ZDRUŽENJE IZDELOVALCEV 
ZGORNJESAVINJSKEGA ŽELODCA 

3332  Rečica ob Savinji 
Datum: 28 . maj 2005

Rezultati ocenjevanja 
zgornjesavinjskih 

želodcev 2005
DOSEŽENO
ODLIČJE

P3DATKI 0 IZDELDVALCIH
Priimek in ime Domače ime Naslov

ZLATA BASTL JOŽICA,ALOJZ TONK DELCE 7
ZLATA MLAČNIK JOŽE GRIČARJEV LUČE 50 A

SREBRNA ŠTORGELJOŽE ŠTORGEL VARPOLJE40
SREBRNA ATELŠEK IVAN RŽENIČNIK ŠMIHEL 3
SREBRNA RESNIK PETER OBCIR PODVOLOVLJEK 18
SREBRNA MLINAR JOŽE ČEBULOV ŠENTJANŽ 40
BRONASTA POLANSEK FRANCI GAČNIK ŠMIHEL 34
BRONASTA ŠPEH FRANC T.K.ŠPEH KRNICAH
BRONASTA STROJANŠEK JOŽICA UDOVNIK DOBROVLJE 8
BRONASTA PUSTOSLEMŠEKJOŽE POGLEDNIK TIROSEK 66
BRONASTA HUDEJ FRANC POČINIK LEPA NJIVA 18
BRONASTA KRAMER FRANC RASTOCNIK ŠMIHEL 19
BRONASTA KRSNIK MILENA HREŠAN SP.POBREZJE 1
BRONASTA POTOČNIK ANA VOLOVŠEK TIROSEK 18
PRIZNANJE RIHTER IVAN PODMENINŠEK TIROSEK 68
PRIZNANJE PETEKALOJZ SELIŠNIK PODVOLOVLJEK 14
PRIZNANJE PODLESNIK HENRIK KLADJE TER 53
PRIZNANJE JARNOVIČ MARJAN OŽBOLTI RADMIRJE 36
PRIZNANJE MATKO IVAN KONČNIK DOBROVLJE 11
PRIZNANJE VISOČNIK MARTIN BAJDL LEPA NJIVA 19
PRIZNANJE KAKER MARJAN LOZNIK TIROSEK 41
PRIZNANJE PRESEČNIK JANEZ KNEBL LENART 2
PRIZNANJE VERŠNIK VIKTOR I.K. TOMAN TIROSEK 41
PRIZNANJE BREZNIK ANTON MIKLAVC STRMEC 13
PRIZNANJE ČOPAR MARIJA POLICAJEVI RECICA
PRIZNANJE KURNIK JOŠKO ROTK PLANINAH
PRIZNANJE RIHTER BOŠTJAN SLAPNIK ZG.DOL 16
PRIZNANJE T.K. BEVŠEK BEVSEK ROBANOV KOT 29
PRIZNANJE TRATNIK IVAN STRNAD ŠMIKLAVŽ 56
PRIZNANJE ZAVERŠNIK MATIJA ZAVERŠNIK LENART 7
PRIZNANJE ŽUNTARIVAN DOBROVC ZG,POBREŽJE 29
PRIZNANJE TERBOVŠEKJANEZ KREPS FLORJAN 25
PRIZNANJE ŠPORIN STANE NOVŽIT ROVT 29
PRIZNANJE ZALESNIK FRANC ZALESNIK FLORJAN 4
PRIZNANJE GOLTNIK VINKO POTOČNIK ŠMIHEL 13
PRIZNANJE ZUPAN IVAN ZUPANOVI NOVE TRATE 5, MO
PRIZNANJE TOMINŠEK HENRIK PEZAR ŠENTJANŽ 6
PRIZNANJE MIKEK ANTON PODFORŠTNIK ŠMIHEL 17

Vodja projekta: Predsednik ocenjevalne komisije:
Silvo ZDOLŠEK Dr. Stanko RENČELJ

Savinjčan



200 LET ŠOLE NA LJUBNEM OB SAVINJI

Med najsodobnejšimi slovenskimi šolami
Pisalo se je leto 18 0 5 , ko je učitelj Franc A lo jz  Sim onetti pričel s pou

kom  v  enorazrednici v  Ja n e zo v i hiši. Pouk je bil sprva v  nem škem  je ziku, 
vendar je obstajal tudi slovenski oddelek s šestimi učenci. Dvesto let šol
stva na Ljubnem  ni sam o jubilej šole, je praznovanje znanja in o m ike , je 
spom injanje na vse , čem ur bi stari Latinci rekli genius loci, duh kraja: 
vsega tistega, kar se je z  rodovi najrazličnejših usod nabralo v  kraju ob 
Savinji. Ta žlahten duh so pred tednom  dni Ljubenci proslavili s slavnos
tno akadem ijo, katere se je udeležil tudi minister za  šolstvo dr. Milan Zve r.

(od leve) Jože  M erm al, Jože Zagožen in šolski m inister dr. Milan Zver 
na prireditvi ob 200-letnici ljubenske šole (foto: EMS)

Skozi dvesto letseje šola dograjeva
la, število razredovje raslo in danes je 
Osnovna šola na Ljubnem ena naj
modernejši šol, kije znana po vzgo- 
jno-izobraževalnih dosežkih na najra
zličnejših področjih, tako na držav
nem kot tudi mednarodnem nivoju. 
Sredi sedemdesetih let prejšnjega 
stoletja so šolo znova povečali inji prik
ljučili še učence z dosedanjih 
podružničnih šol v Rastkah in Radmir
ju. Zadnjo prenovo je šola doživela

pogoje za delo, nabira znanje za živ
ljenje 270 učencev. Od leta 2000, 
ko so obnovili in povečali vrtec, pa je 
vključenih v otroško varstvo 75 
otrok. »Šola še vedno ohranja funkc
ijo kulturnega, umetniškega, 
družabnega in izobraževalnega 
središča v kraju. Vesel sem, da šola 
ni izgubila položaja in vloge, kiju je 
imela skozi zgodovino,« je na pr
ireditvi med drugim dejal ravnatelj 
šole Rajko Pintar.

Nastop o tro k iz vrtca je prisrčno popestril obletnico (foto: EMS)

pred tremi leti, ko so tudi s pomočjo 
sredstev iz krajevnega samoprispe
vka ustvarili pogoje za devetletko.

Danes si v modernih učilnicah, 
športni dvorani, kabinetih in ostalih 
prostorih, ki om ogoča jo  realne

Pomembne so tudi besede župan
je Anke Rakun, kije poudarila, »daje 
znanje največja in zelo iskana dobri
na v vsem svetu, v katerem za znan
je, informacije in ideje skorajda ni več 
meja. Tisti, ki bo znanje imel, bo imel

Slovesnost so programsko sooblikovale ljubenske pevke (foto: EMS)

zagotovljeno prihodnost. Vse bolj 
očitno je namreč, da se ljudje in 
družbe danes vse bolj delijo na tiste, 
ki znajo in na tiste, ki ne znajo. Slednji 
so potisnjeni na rob revščine in so 
brez slehernega vpliva.«

Podobno je razmišljal tudi šolski 
minister dr. Milan Zver: »Obletnica 
lepo kaže, da smo Slovenci zgodaj 
dobili to, čem ur danes pravimo 
družba znanja. Želel bi, da bi vzgojili 
še veliko uspešnih ljudi. Slovenci smo 
se skozi zgodovino ohranjali s šol
stvom, z mečem bolj redko, zato je 
tudi v prihodnje varovanje jezika

naša skupna in glavna naloga.«
Na slovesnosti, ki sojo programsko 

sooblikovali učenci s svojimi mentor
ji, ljubenske pevke in nazorska glas
bena šola, so predali namenu dober 
milijon tolarjev vredno strojno opre
mo, ki jo je  šoli podaril podjetnik Iztok 
Podkrižnik. Na ta način naj bi med 
učenci vzpodbudili več zanimanja 
za tehnične poklice. Izkazal se je tudi 
predsednik uprave ljubljanskega 
BTC Jože Mermal, ki vseh 345 otrok 
nagradil z obiskom vodnega mesta 
v Ljubljani.

Savinjčan

DEBELAKOVA TELOVADBA ZA NAJMLAJŠE

Prišli, sodelovali, zmagali

Pred nedavnim seje skupina otrok 
iz Ljubnega, ki sodelujejo pri redni 
telesni vadbi pod vodslvom Matjaža 
in Vide Debelak, udeležila krosa v 
Ribnici na Pohorju v okviru tamkajš
njega občinskega praznika. Mladi 
ljubenski nadobudneži sozvisokimi 
uvrstitvami presegli vsa pričakovan
ja, saj so se domov vrnili s karšestimi 
medaljami (od tega kar štiri prva 
mesta), ki sojih dosegli v štirih star
ostnih kategorijah otrok do 15 let.

Uspeh so po trd ili še s prvim  
mestom v ekipni konkurenci in os

vojenim prehodnim pokalom, ki pa 
bo po zagotovilu zagnanih mladih 
tekmovalcev prej ko slej v njihovi 
trajni lasti. Glede na prizadevnost 
samih otrok in načrtno delo njihovih 
vaditeljev so lahko omenjeni šport
ni dosežki velika vzpodbuda ostal
im otrokom, da se strokovno delo z 
najmlajšo generacijo obrestuje z 
dobrimi dosežki na športnem po
dročju, da večkrat slišanih besed 
»zdrav duh v zdravem telesu« niti ne 
omenjamo.

Franjo Atelšek



ZŠLA JE MONOGRAGIJA POTOČKA ZIJALKA

Novi izsledki izkopavanj dopolnilo Brodarjevim

REČICA OB SAVINJI

Mali gasilci z veliko znanja 
in spretnosti

Člani rečiškega prostovoljnega gasil
skega društva so v sodelovanju z Gasil
sko zvezo ZgornjeSavinjskedoline 22. 
maja pripravili drugo pokalno tek
movanje Savinjsko-Šaleške regije za 
pionirke in pionirje. Udeležilo se gaje 
devet desetin pionirk in osemnajst de
setih pionirjev iz prostovoljnih gasilskih 
društev obeh dolin.

Ekipe so se pomerile v vaji z ve- 
drovko in v štafeti s prenosom vode. 
Najbolje so se odrezale deklice iz 
PGD Andraž nad Polzelo in med 
pionirkam i osvojile prvo mesto. 
Predstavnice organizatorja, PGD

Rečica ob Savinji so bile devete, 
medtem ko so mali gasilci z Rečice 
blesteli in zasedli prvo mesto. Dru
go mesto je med pionirji pripadlo 
PGD Pobrežje, najmlajši gasilci iz 
PGD Mozirje pa so žal pristali na 
zadnjem mestu.

Po pokalnih tekmah v Velenju in 
na Rečici pionirke in pionirje iz pros
tovoljnih gasilskih društev čakata 
še dve tekmi, ki bosta v Preboldu in 
Žalcu. Od njih je namreč odvisno, 
katere tri ekipe se bodo uvrstile na 
regijsko tekmovanje.

Marija Sukalo

Lobanji odraslih jamskih 
medvedov, ki sta najdeni v jami

(foto: dr. G ernot Rabeder)

enskega geološkega zavoda dr. 
Polona Kralj. Knjigo, kije napisana v 
angleškem jezika je moč trenutno 
kupiti le v Avstriji.

Potočka zijalka je svetovno znano 
visokogorsko staro kamenodobno

Ekipe so se pomerile v vaji z 
vedrovko in v štafeti s prenosom 

vode (foto: Roman Čretnik)

V  soboto so v  Podolševi pred Potočko zljalko avstrijski in slovenski znan
stveniki predstavili monografijo z  istim im en o m , kot ga nosi ja m a . V  njej 
so zajeti izsledki izkopavanj v letih 1 9 9 7  do 2 0 0 0 , ki sta ga opravila 
Oddelek za  geologijo ljubljanske univerze in Institut za  paleontologijo 
univerze na D u n aju , ki je knjigo tudi izdal.

Monografijo sta pripravila univ. 
prof. dr. Gernot Rabeder, predsto
jn ik inštituta za paleontologijo na 
dunajski univerzi, in prof. dr. Vida 
Pohar z oddelka za geologijo na 
ljubljanski naravoslovnotehniški 
fakulteti. Pri tem so jima pomagali

najdišče predvsem zaradi bogatih 
kulturnih najdb, ki jih je  v preteklem 
stoletju odkril Srečko Brodar. Pozne
je so v njej raziskovali tako avstrijski 
kot slovenski paleontologi in geolo
gi. Ponovna kontrolirana izkopa
vanja v letih 1997 do 2000 pa niso

Znanstveniki in raziskovalci pred svetovno znanim staro 
kamenodobnim najdiščem Potočko zijalko (foto: Marija Šukaio)

ov in primerjavo profilov in položajev 
najdb izkopavanj v preteklosti.

Predstavitev izsledkov v publikac
iji na mestu, kjer so nastajali, je bila 
ideja avtorjev, a je žal naletela na

gluha ušesa predstavnikov 
solčavske občine in širše javnosti, 
saj se je ni udeležil nihče od va
bljenih.

Marija Šukaio

M onografijo sta predstavila univ. prof. dr. Gernot Rabeder in prof. dr. 
Vida Pohar (foto: Marija Šukaio)

paleontologa z dunajske univerze 
dr. Karl Rauscher in dr. Gerhard 
Withalm s sodelavci tako z Dunaja 
kot Ljubljane ter geologinja s slov-

dopolnila zgolj seznama živalskih 
vrst, zbranih v Potočki zijalki, temveč 
so odgovorila tudi na številna vpraš
anja, ki jih  prva izkopavanja niso 
rešila. Sodobna tehnika izkopavanj 
je  namreč omogočila natančnejše 
posnetke izkopanih fosilnih ostank-

Odprto:
pon. - pet. od 8. do 12. 

in od 14. do 19. ure 
sob: od 8. do 12. ure

O B  G O TO V IN S K E M  NAK UPU  

VAS N A G R A D IM O !

TRGOVINA Z OBUTVIJO ZA STARO IN MLADO 
v prodajnem centru TUŠ Nazarje, tel. št. 839 03 5 5  

Športna obutev, elesantna obutev, obutev za o b h a j i l o . . .
N a j v e č j a  i z b i r a  o b u t v e  K O P IT A R N E  S E V N IC A  

p o  d o s t o p n ih  c e n a h .

VABLJENI V NAŠO PICERIJO IZOLES, tel. št. 031 892 685

L a



Piše: Aleksander Videčnik

F a n f o u s f e i  o d s e k i

Govorilo se je, da gre za katoliške mladinske 
telesnokulturne organizacije. Dejansko smemo 
trditi, da so ti odseki nadaljevali tradicijo Orla pred 
razpustitvijo. V okviru Prosvetne zveze so ustan
avljali prve Fantovske odseke. Nekdanje glasilo 
Orlov Mladost je nadomestilo novo glasilo Kres. 
Toda oblast je razpustila leta 1933 Prosvetno 
zvezo in tako so potem pod okriljem Katoliške 
akcije delovali telovadni odseki. Ko so se politične 
razmere v nekdanji Jugoslaviji spremenile in je 
postal notranji minister dr. Anton Korošec, je spet 
oživela Prosvetna zveza (1 9 3 5 ) in seveda 
delovanje Fantovskih odsekov.

Že oktobra 1937 so ustanovili Zvezo fantovskih 
odsekov v Ljubljani, ki je predstavljala osrednjo 
mladinsko katoliško organizacijo. Pravila, ki sojih 
sprejeli, so omenjala "nepolitično društvo, ki naj 
bi skrbelo za nravno, umsko in telesno vzgojo ter 
poglobitev narodnega, državnega in socialnega 
čutenja, mišljenja in razumevanja". Zveza je do
bila leta 1938 položaj samostojne telesno vzgo
jne organizacije in se je vključila v mednarodno 
zvezo katoliških telovadcev. Zanimivo, Fantovski 
odseki so delovali kot samostojna društva, najbolj 
pa so se širili v letih 1 9 3 7 - 1939. Zveza je imela 
leta 1938 več kot 11.000 članov.

Kot potrditev nagle rasti tega društva povemo, 
da je  oktobra 1940 delovalo 382 Fantovskih 
odsekov v 36 okrožjih in 5 podzvezah (ljubljan
ski, mariborski, celjski, novomeški in gorenjski). 
Uspešnost svojih članov so dokazovali na števil
nih odmevnih nastopih in tekmovanjih. Ob dvaj
setletnici Jugoslavije je junija 1938 Zveza Fan
tovskih odsekov pripravila mednarodni mladin
ski tabor in nastop v Ljubljani.

Omeniti velja nove društvene kroje, ki so jih  uv
edli v Fantovskih odsekih. Ti so bili povsem mod
erni, "pumparice", nizki čevlji, kratka suknja z 
zaključenim širokim rdečin pasom, na glavi pa 
triogeljni klobuk s krivčkom. Nosili so srajce tem
no sive barve s pentljo pod vratom. Medtem ko 
so Orli imeli na vrhu prapora lik orla, so Fantovski 
odseki imeli križ v okroglem okviru. V tedanjem 
času so res izstopali s svojimi sodobnimi in pou
darjeno slovenskimi kroji. Med tem ko so Sokoli 
še vedno nosili tradicionalne kroje.

V Mozirju so imeli Fantovski odseki velik tabor 18. 
julija 1937. Tedajje bil slavnostni govornik celjski gim
nazijski profesor Mirko Bitenc, mozirsko drušlvo pa 
je vodil Linko Mrevlje. Pripravili so zborovanje pred 
"Kaplanijo" in veliko parado po trgu.

D e k l i š k i  k r o ž k i

so se razvili po razpustitvi Orliške podzveze 
(1929). Dekliški krožki so bili najnižje organizac
ijske enote Zveze dekliških krožkov v Ljubljani. 
Delovali so v okviru Slovenske krščanske ženske 
zveze, ta pa je bila vključena v Prosvetno zvezo v 
Ljubljani, ki je  predstavljala neke vrste matico 
katoliških društev v Sloveniji. Kljub razpustu Pros
vetne zveze leta 1933, so Dekliški krožki še 
delovali, vendar pod okriljem Katoliške akcije.

Kot pri Fantovskih odsekih, je tudi pri Dekliških 
krožkih odredba notranjega ministra dr. Antona 
Korošca leta 1935 omogočala redno delovan
je. Znova je  pričela delovati Zveza Dekliških 
krožkov v Ljubljani in postopoma so pričeli uvaja
ti tudi telovadne vrste znotraj Dekliških krožkov. 
V tem so bili uspešni, posebej na mednarodnem 
katoliškem mladinskem taboru v Ljubljani, junija 
1938. Programske smernice krožkov so temeljile 
na krščanskih načelih, dejansko so tako oživljali 
izročilo nekdanjih Orlic. Ob tem so povečali po
zornost stanovski vzgoji v smislu socialnega sis
tema krščanskega solidarizma. Število članic DK 
seje hitro večalo, tako pa tudi število FO.

Tudi dekleta so nosila izredno lepe, sodobne 
kroje. Že na zunaj so bili poudarjeno slovenske. 
Nosile so bele bluze, ki so bile izvezene z narod
nimi motivi, modra krila, sive nogavice in črne 
čevlje, poleg tega pa so nosile ogrinjala, prav 
tako iz modrega blaga. Na glavi so imele narod
no pečo bele barve.

Na sploh smemo trditi, da so tako Fantovski 
odseki, kot Dekliški krožki zelo uspešno delovali 
tudi v naših krajih, kjer je bilo kar nekaj velikih in 
odm evnih taborov in te lovadnih  nastopov. 
Seveda se po letu 1945 niso več pojavili, ne 
Fantovski odseki in tudi ne Dekliški krožki, pa tudi 
ne Sokoli. Nastala je  nova telovadna organiza
cija -  Partizan.

t j u d s k o  i z r o č i l o

Razne pripovedi o gradovih, strahovih, co
prnicah, belih ženah in podobnih vsebinah so 
skozi stoletja burila duhove naših prednikov. 
Leta 1936 je celjski profesor in zgodovinar 
Janko Orožen izdal knjigo Gradovi in graščine 
v narodnem izročilu. V njej je zajel tudi nekaj 
pripovedk iz naših krajev. Nameravamo jih  
nekaj objaviti, toda še prej bi bilo pomembno 
vsaj v delu obsežne vsebinske razčlembe nar
odnega izročila, zapisati poglede pisca na te 
pripovedke.

"Pripovedke o gradovih in graščinah so izred
no mnogovrstne. Nekatere izmed njih more
mo smatrati za pravo zgodovino, ki se izroča 
iz roda v rod. Popolno nasprotje so pripovedke, 
ka te rih  vseb ina  je  fa n ta s tič n a . Realne 
pripovedke bolj odgovarja jo duhu današnje 
dobe, fantastične pripovedke pa so omejene 
na pripovedi starejših ljudi in pa na nekatere 
kraje. Fantastično predstavljanje je včasih res 
tako močno, da neposredno povzroča pre
pričanje, kakršno je  lastno pravemu prazno
verju. Mnoge pripovedke o gradovih in grašči
nah so plod davnih dni, večina njih pa ne sega 
dolga stoletja nazaj.

Žal pa pripovedke na sploh izginjajo. Grad in 
graščina sta bila ljudem vedno nekaj tujega in 
mogočnega. Ta oddaljenost in tu jost je  ostala 
še potem, ko fevdalizma ni bilo več. Pripovedke 
o gradovih in graščinah nosijo v m islih ljudi 
strah in ta jins tvenost. Nastanek gradov in 
graščin je  bil za ljudstvo usoden in sega v dav
no preteklost -  grad in graščina sta bila v ljud
ski zavesti nekaj tujega in silnega, z nekako 
nadnaravno močjo zaznavnega. Človek se je  
le redko upal pogledati tej sili v obraz ter ji 
pokazati svojo pest."

(Nadaljevanje prihodnjič).

iščemo stare fotografije

M ozirski Fantovski odsek in Dekliški krožek s podmladkom. Slika je iz leta 19 3 8 . Na njej so 
dobro vidni kroji tako fantov, kot deklet. Posnetek je napravil m ozirski fo tograf Volbenk Pajk.



KAKO POSKRBIMO ZA VARNO POKOJNINO

Balkan dol, Nemčija gor

V  preteklem mesecu so tečaji na 
balkanskih bo rza h  nadaljevali z  
drsenjem . Dosti bolj zadovoljni so 
lahko vlagatelji na razvitih trgih. 
D e ln ic e , ki jih  z a r a d i d o b rih  
poslovnih rezultatov v  bližnji pre
teklosti in zaradi dobrih napovedi 
za  bližnjo prihodnost v  lliriki še 
posebej podrobno sprem ljam o, so 
v  preteklem mesecu lepo porasle.

Najbolj je zrasla cena delnici Adi- 
dasa, kije  v preteklem mesecu po
rasla za 12 odstotkov in v petek

lahko delnica Adidasa v roku enega 
leta dosegla tudi 142 evrov. Omen
jeni analitiki ocenjujejo, da Adidas

odstotkov. Pri tem je zanimivo, da se 
cena delnice že več kot pol leta 
giblje med 32 in 35 evri. Ko se vred

Grupe, ki je  vzadnjem mesecu izgu
bila več kot 10 odstotkov, v zadnjih 
treh mesecih pa več kot 22 odstotk

BO R ZA D E LN IC A 27.5 .2005 20.5 .2005 27.4 .2005 28.2 .2005

M esečna
s p rem em b a

(v % )

Trim esečna  
sprem em ba  

(V %)

ALLIANZ 94,25 93,35 92,29 95,01 2 ,12% -0 ,80%

ADIDA S 133,75 133,83 119,32 112,35 12,09% 19,05%

BASF 53,68 52,64 49 ,80 54,67 7 ,79% -1,81%
r ia iih lu i l

BAYER 27,27 27,13 24 ,85 26,40 9 ,74% 3,30%

BM W 34,94 34,60 32,06 31,76 8 ,98% 10,01%

E.O N 71,30 67,25 64,47 65,56 10,59% 8,76%

A D R IS  G R U P A 3.750 ,00  3 .800 ,00 4 .188 ,00 4 .810 ,00 -10 ,46% -22 ,04%

ATLA NTSKA P LO VIDBA 573,00 587,55 655,02 725,02 -12 ,52% -20 ,97%
Zagreb

DOM H O LDING 145,00 145,00 150,00 155,00 -3,33% -6 ,45%

V aražd in E R IC S S O N  NT 1.780,00 1.840,00 1.976,99 1.908,99 -9 ,96% -6 ,76%

IGH 1.825,00 1 .850,00 1 .800,00 2.410,01 1 ,39% -24 ,27%

PLIVA 345,00 328,00 324,50 429 ,00 6 ,32% -19 ,58%

H E M O FAR M 5.700,00 5.900,00 6.600,00 5 .490,00 -13 ,64% 3,83%

Beograd METALAC 3.060,00 3 .380,00 3 .961,00 4 .495 ,00 -22 ,75% -31 ,92%

T O ZA  M A RKO VIČ 1.800,00 1.949,00 1.800,00 2 .200,00 0 ,00% -18 ,18%

I L I R I  KA
BORZNO PPSREDNIŠKA HIŠA D.D.

Ali veste?
... da u p ra v lja m o  s p r ih ra n k i p o d je t ij 
in  f iz ič n ih  oseb tu d i n a  Hrvaškem?

[ILIRIKA borzno posredniška hiša d.d.je s svojo 
družbo od leta 1999 prisotna na Hrvaškem]

ILIRIKA Borzno posredniška hiša d.d., Breg 22, Ljubljana, TEL: 01/24 16 166

končala pri 133,75 evrih. Še pred 
mesecem, pred objavo poslovnih 
rezultatov, je bilo mogoče Adidas 
kupiti po 119 evrov, pred trem i 
meseci pa za dobrih 112 evrov, kar 
predstavlja več kot 19-odstotno 
rast. Analitiki HVB banke, ki ima v lasti 
tudi Bank Austrio, ocenjujejo, da bi

približno 40  odstotkov izdelkov 
proizvaja na Kitajskem.

B O BMW  PO RAS EL D O 38 EVROV?
Tudi delnica BMW-jaje vzadnjem 

mesecu zabeležila lepo, skoraj de
vetodstotno rast, na trimesečni rav
ni pa je porasla več kot za deset

nost delnice dotakne teh meja, se 
praviloma oglasijo analitiki, ki pona
vadi spremenijo smer ali pa vsaj ja 
kost svojih priporočil. Glede na to, 
da se je  cena delnice B M W  zopet 
približala 35 evrom, saj je  v petek 
končala pri 34,94 evrih, so nekat
eri analitiki že zmanjšali priporočila 
s »kupi« na »drži«.

K A K O R  N A R A  T A K O  E .O N
Med podjetji, ki so zelo odvisna od 

cene nafte, je  tudi podjetje E .O N , ki 
se ukvarja s proizvodnjo električne 
energije in pridobivanjem ter dis
tribucijo zemeljskega plina. Cena 
delnice E.ON-a je  v preteklem letu 
porasla s 55 na 70 evrov oziroma 
za dobrih 27 odstotkov - približno 
toliko, kot je  porasla cena nafte. 
Delnica podjetja s skoraj 70 tisoč 
zaposlenimi je  v zadnjem mesecu 
pridobila 10,6 odstotka, v zadnjih 
treh mesecih pa 8,8 odstotka.

H R V A Š K A  Š E V E D N O  N A V Z D O L
Na hrvaških borzah se drsenje 

tečajev še ni ustavilo. V zadnjem letu 
je bila najbolj likvidna delnica Adris

ov vrednosti. Petkovo trgovanje je 
končala pri 3.750 kunah. Z delnico 
seje še konec januarja trgovalo pri 
5.500 kunah. Takrat je kazalo, da 
so Hrvaški vrata v Evropsko unijo 
odprta in da je  prodaja tobačne to
varne v Rovinju pravemu strateške
mu investitorju, kot je Phillip Morris, 
le vprašanje časa.

Zanimivo bi bilo vedeti, kaj je v ozad
ju trgovanja s Plivo. Delnica Plive, kije 
bila pred dvema tednoma vredna 
samo še 305 kun,jevpetektrgovan
je končala pri 345 kunah. Zadnji tečaj 
je še vedno 20 odstotkov nižji kot pred 
tremi meseci, ko seje ob govoricah o 
morebitnem prevzemu s Plivo trgov
alo pri več kot 430 kunah, prodaja 
nedonosne Sancture in usmeritev 
med generike pa očitno predstavlja 
žarek upanja za investitorje.

Borut Repše, oddelek upravljanja 
premoženja na tujih trgih;

borut.repše@ilirika.si; ILIRIKA borzno 

posredniška hiša d.d., Breg 22, Ljublja

na; Nadzorni organ: Agencija za trg 

vrednostnih papirjev, Ljubljana; Viri: 

w w w .xe tra .com ,ww w .zse.hr, 

w w w .vse .h r,www.belex.co.yu

VESELA NOC - PREBOLD 
4.6.2005

Gasilsko hitrostno tekmovanje s pričetkom 
ob 16.00 uri

Z A B A V A LI N A S  B O D O :
-OKROGLI MUZIKANTJE

-NATALIJA KOLŠEK
-BRENDI.

PRIREDITEV JE BREZ VSTOPNINE IN POD 
ŠOTOROM

NAGRADE SREČOLOVA:
- vožnja z letalom za eno osebo
- polet z balonom za eno osebo
- skok vtendemu za eno osebo

PRIDITE, TO BO VESELO!

V a s a jra rn o s t  
Je n a ša  sk rb

Sinta l C elje d.d., družba za  varovanje  
prem oženja, Ipavčeva u lica  22, 3000 Celje 

te l.: 03 / 490 77 10, fax: 03 / 490 76 91 
e-m ail: dc.ce lje@ sin ta l.s i, w w w .sin ta l.s i

©



ELIZABETA PODBREGAR IZ PODVOLOVLJEKA

Tudi glasbeniki niso, kar so neko« bili
Babico, kot je Elizabeta Podbregar iz Podvo

lovljeka, bi verjetno v  naši dolini te žk o  našli. S  
svojim i šestimi križi in nekaj jeseni je sicer že  
upokojena, a več kot desetletje je njen tedenski 
delavnik poleg vsakdanjega dela na domačiji 
sestavljen tudi iz  številnih kilo m e tro v, ki jih 
prevozi za  svoja vnuka J o ž k a  in J a k a  Podbre
garja, fanta, ki sta s srcem in dušo predana glas
bi že  iz ranega otroštva Zgom jesavinjčanom  sta 
zna na  kot člana ansam bla Zvončki in duo Ja k a  
in Jo ž k o .

Elizabeta je rasla v številni družini, kjer so vsi radi 
prepevali. Pesem jo je  spremljala na paši, pri delu 
na polju. Spomini na glasbo v otroštvu so pove
zani tudi s starim gramofonom, na katerem so se 
vrtele različne plošče. Brata pa sta igrala na ci
tre in harmoniko. Tudi sama je poskušala razteg
niti meh harmonike, a je to uspevala le skrivaj. 
Tako je  veselje do glasbe in instrumentov ostalo 
le mladostna želja.

Pozneje se je  poročila in skrbela za družino. 
Otroci so zrasli, rodila sta se vnuka Jaka in Jožko, 
kiju je vodsotnosti staršev čuvala babica Lizika. 
Skozi igro sta Jaka in Jožko že zelo zgodaj začel 
kazati zanimanje za glasbo in po tiho uresniče
vati Elizabetine mladostne sanje. Zatoju je vedno 
bodrila in podpirala. Jaka je zelo rad raztegoval 
meh harmonike, prve vodene korake v svet 
glasbe pa je naredil ob Tinetu Lesjaku s petimi 
leti. Taje namreč tedaj poučeval igranje na fraj
tonarico na Ljubnem ob Savinji. Tudi Lesjakje kaj 
kmalu ugotovil, da se v malem Jaku skriva žilica 
pravega muzikanta.

Elizabeta Podbregar: »Kilom etrov ne štejem 
več, saj že v Nazarje naredim na teden sto 

dvajset kilom etrov.« (foto: Marija Šukalo)

Potem je Jaka toliko zrasel, da se je lahko podal 
v nazorsko glasbeno šolo, kar je  babici Elizabeti 
podaljšalo pot, saj sta se tja morala odpraviti po
tem že dvakrattedensko. Po Jakovih stopinjahje 
šel tudi njegov bratranec Jožko, ki je glasbeno 
šolo v Nazarjah spoznal že s štirimi leti. Njegov 
prvi nastop, ki gaje izvedel brezhibno pred polno

dvorano Doma kulture v Nazarjah, je navdušil 
številno občinstvo, bariton pa je tedaj bil skoraj 
enako velik kot Jožko.

»Tedaj sem za odrom trepetala kot tudi njegov 
učitelj. A seje izkazalo, da Jožko vse obvlada in to 
brez treme,« rada poudari Podbregarjeva, ki ji je 
glasba zapolnjevala tudi vikende v njihovi domači 
gostilni v Podvolovljeku. »To so bili časi, ko so se 
ljudje bolj družili in se zabavali. Niso bili tako izumet
ničeni, temveč preprosti. Ni bilo pomembno, ali 
je  iz Maribora, Ljubljane, Avstrije ali pa je domač. 
Smeh in glasba sta bila pri nas tedaj stalnica. 
Danes pa vsi nekam hitijo, so zamorjeni. Tu in tam 
se ustavi kak utrujeni planinec. Tudi glasbeniki 
niso, kar so nekoč bili. Veliko jih igra na »play back« 
in ne znajo ustvariti tistega pravega stika s poslu
šalci.«

Mama Lizika, kotjo vnuka imenujeta, je z njima 
prebila veliko časa. Stala jima je ob strani ob nji
hovih nastopih, spremljala na poti, kamor koli sta 
se podala na koncert ali prireditev. 
»Kilometrov ne štejem več, saj že v Nazarje nared
im na teden sto dvajset kilometrov. A mi ni žal. 
Spoznala sem veliko glasbenikov, trepetala ob 
nastopih Jaka in Jožka. Ato meje le razveseljeva
lo, nikdar nisem tega čutila kot breme. Tudi pozne
je, ko sta otroka ustanovila ansambel, smo skupaj 
odkrivali različne kraje po Sloveniji. Preden se 
spravimo na pot, sta nemirna in razigrana kot vsi 
otroci njunih let. Ko pa se odpeljemo od doma, 
sta resna, kot bi bila drugi osebi,« razlaga Eliza
beta, ki vedno poskrbi, da so na cilju pravočasno 
in z vso opremo, ki jo  potrebujejo za nastop.

Marija Šukalo

POSVET TURISTIČNIH DRUŠTEV S PODEŽELJA V ŽALCU

Ob jubileju iščejo nove ideje
V  dvorani žalskega  gasilskega do m a  je  13 . 

m aja potekalo deveto delovno posvetovanje 
predstavnikov turističnih društev s podeželja. 
O sn o vn a  tem a srečanja, ki so ga pripravili v 
okviru 1 00-letnice Turistične zve ze  Slovenije in 
slovenskega tu rizm a , je bila R azvoj turizm a na 
podeželju in delovanje turističnih društev ne
koč, danes in jutri.

Organizatorji posveta so bili slovenska turistič
na zveza, m in is trs tvo  RS za km etijstvo, 
gozdarstvo in prehrano, slovenska kmetijsko 
gozdarska zbornica, Pospeševalni center za 
malo gospodarstvo in Združenje vinogradnikov 
in vinarjev Slovenije ter v okviru Občine Žalec 
zavod za kulturo, šport in turizem, zveza turističnih 
društev občine, Razvojna agencija Savinja in 
Občina.

Udeležence srečanja sta v uvodu pozdravila 
predsednik slovenske turistične zveze Marjan

Rožič in podžupan žalske občine Ferdinand Hab
er, ki sta poudarila, da je  srečanje nekakšno 
obeležje visokega jubileja Turistične zveze Slov
enije. Povezano je tudi z nenehnim iskanjem novih 
idej in privabljanjem ksodelovanju drugih instituc
ij, vse pa z namenom, da bi bilo delo turističnih 
društev uspešnejše.

O prihodnji politiki razvoja podeželja in delovan
ja turističnih društev v tem okviru je spregovorila 
Branka Tome z generalnega direktorata za kmet
ijstvo in razvoj podeželja. Tometova je prepriča
na, da je potrebno razviti moderno politiko za 
podeželje, programi razvoja podeželja pa naj 
odsevajo potrebe regij in vseh, ki so vpleteni v ta 
razvoj. Sem spada tudi podjetništvo, ki bi se mor
alo kazati tudi v delovanju turističnih društev.

Primere dobrih praks, predvsem izkušnje, re
zultate in programe o dejavnostih turističnih 
društev so predstavili številni predstavniki, med 
njimi tudi Cvetka Mavrič, vodja Podeželskega

razvojnega jedra Savinja. Mavričeva je  predstavi
la, kako popestriti turistično ponudbo podeželja. 
Prepričana je, da je podeželsko razvojno jedro 
podporna inštitucija za razvoj turistične ponudbe 
na podeželju. Pestrost te pa je predpogoj za obisk 
določenega območja. Korak naprej v razvoju 
tu rizm a  na podeželju pa bo naredil vsak 
posameznik, ki bo dejavnost zastavil kot posel.

S programi v podeželskem jedru želijo zagoto
viti podporo razvoju kmetijstva in podeželja, raz
voju dopolnilnih dejavnosti na kmetijah in drugim 
s kmetijstvom povezanih dejavnosti. Želijo pov
ečati število realiziranih samozaposlitev in pris
pevati k ustvarjanju kvalitetnih delovnih mest, 
povečati m otiv iranost brezposelnih oseb s 
podeželja za aktivno iskanje zaposlitvenih  
možnostih v potencialih lastnega okolja ter ust
variti stimulativno podporno okolje za razvoj novih 
dejavnosti in delovnih mest na podeželju.

Marija Šukalo



ZGORNJESAVINJSKO DRUŠTVO DIABETIKOV MOZIRJE

Živeti s sladkorno 
boleznijo

V  Zgornji Savinjski dolini je m ed 5 0 0  in 6 0 0  sladkornih bolnikov. Kdor 
že li, lahko prepotrebna zna nja  o bolezni in predvsem  o te m , kako z  njo 
žive ti, dobi na vsakoletni diabetični šoli. Organizirajo jo Zgom jesavinjski 
zd ra vs tve n i d o m . C e n te r za  sladkorno bolezen G o m ilsko  in seveda 
Zgornjesavinjsko društvo diabetikov M ozirje.

Diabetesje bolezen, ki ne izbira. Zan
jo  zbolijo tako mladi, kakor starejši, 
oboji pa se morajo z njo naučiti živeti. 
Gre za popolno prilagoditev načina 
življenja, za to pa je potrebno tudi ve
liko znanja.

Imamo dva tipa sladkorne bolezni. 
Za tipom a zbolijo otroci in mladostni
ki, ki brez inzulina ne morejo živeti. Za 
tipom b pa zbolijo starejši, zdravi pa 
se z zdravili, dietami in tudi inzulinom. 
Sladkorni bolnik je velikokrat žejen in

Če sami vsebi nismo sposobni 
najti mirnosti in spokojnosti, nima 
smisla,daju iščemo v drugih.

La Rochefoucauld J

utrujen, bolezen pa se običajno odkr
ije povsem slučajno.

Letošnja diabetična šola je poteka
la v prostorih Restavracije Gaj Mozir
je v času med 16. in 20. majem. Pre
davatelji so bili kardiolog dr. Apolon 
Marolt, okulistka dr. Alja Črnej in far
macevtka mag. Magda Zimic. Seve
da zadeva ne bi bila popolna, če nad 
vsem ne bi bdel tudi dr. Damjan 
Justinek, kije nekakšna duša zgornje- 
savinjskih diabetikov, s tem da je tudi 
vodja diabetične ambulante.

Predsednik društva Ivan Zupan vabi 
člane in ostale, da se poslužujejo tudi 
uslug ambulante, ki vsak četrtek de
luje v njihovih prostorih. Tam si bodo 
lahko izmerili nivo sladkorja, holester
ola in krvni pritisk.

Benjamin Kanjir

PLANINSKO DRUŠTVO REČICA OB SAVINJI

Primanjkljaj pokrili s 
prihranki

Člani Planinskega društva Rečica so se v  preteklem  letu udeležili ra
zličnih tradicionalnih po ho dovtakovzim skem kotvspom ladanskem  času 
in bili prisotni na smučarskih tekm ovanjih. Pripravili pa so tudi sankaško 
tekm o iz Stona na Borseko.

Ob zaključku šolskega leta so na 
izlet popeljali najmlajše planince, 
dan državnosti pa obeležili z že 
trad ic iona ln im  kresovanjem  v 
Borseki. Na družabnem srečanju 
so se zbrali na Golički Loki, kjer so 
se številni pomerili v streljanju z 
lokom. V sodelovanju s polzelskim 
planinskim društvom so mladi plan
inci taborili na Lokvah, kjer so se 
izobraževali v planinski šoli. Izkuše
ni gorniki so s člani PD Zabukovica 
osvojili na 3087 m visoki Hafner v 
Avstriji. Tudi izobraževanja na ra
zličnih področjih niso zanemarili.

M ladinski odbor je  v Lokah pri 
Mozirju pripravil orientacijsko tek
mo v ligi Smrekovec, udeležili so se 
tudi tekmovanja Mladina in gore. Ob 
občinskem prazniku so popeljali 
pohodnike iz Mozirja do Rečice.

Po besedah predsednika društva 
Robija Teržana pa se kljub številnim 
akcijam, ki sojih izvedli preteklo leto, 
soočajo sfinančnimi težavami. Tako 
so leto zaključili s primanjkljajem, ki 
so ga pokrili s prihranki iz preteklega 
leta. Prepričan je, da se neustrezno 
delijo sredslva Športne zveze Mozir
je, premalo pa naj bi dobili tudi iz 
občinskega proračuna za svoje red
no delovanje. »A, ker upanje umira 
zadnje, in ker je prisotna volja, se bo 
nekako že izšlo,« je  poudaril na 
občnem zboru v soboto v Kulturnem 
domu na Rečici ob Savinji, kjer so si 
zadali tudi nove naloge. Mednje sod
ijo tudi tekmovanja planinskega 
podm ladka in v sodelovanju z 
rečiškim turističnim društvom tra
siranje turistične poti okrog Rečice.

Marija Sukalo

N A Z A R J EO B Č I N A  N A Z A R J E  

K R A J E V N A  S K U P N O S T  N A Z A R J E

12* JUNIJ - PRA ZN IK  KRAJEVNE SKUPNOSTI NAZARJE  

O B PRAZNIKU ČESTITAMO VSEM KRAJANO M

VABIMO VAS, DA SE UDELEŽITE NASLEDNJIH PRIREDITEV OB POČASTITVI PRAZNIKA:

NEDEUA, 5. junij 2005, ob 14.00 uri

Športno igrišče v Nazarjah 
TURNIR V MALEM NOGOMETU ZA 
OSNOVNOŠOLCE 
Organizator: ŠD VRBOVEC

SOBOTA, 11. junij 2005, ob 8.00 uri

TRADICIONALNI POHOD IN KOLESARJENJE 
NA DOBROVLJE (SV. URBAN).
START PRI GASILSKEM DOMU V NAZARJAH 
Pri povratku sledi družabno srečanje na 
domačiji "Vrhovnik" v Zavodicah, kjer bo

poskrbljeno za okrepčilo in dobro voljo. 
Organizator: PD NAZARJE IN ŠD VRBOVEC

NEDEUA, 12. junij 2005, ob 19.30 uri

DOM KULTURE NAZARJE
VEČER SAMOSPEVOV IN ZIMZELENIH MELODIJ
Izvajalci: SOLO PEVCI GLASBENE ŠOLE NAZARJE

SOBOTA, 18. junij 2005, ob 19.00 uri

Atrij Osnovne šole Nazarje
KONCERT MLADINSKEGA PEVSKEGA ZBORA OŠ
NAZARJE



HERBERSTEINSKO-LITERARNO SREČANJA SLOVENSKIH KNJIŽEVNIKOV

Tridnevno druženje mojstrov peresa
Letošnje srečanje slovenskih 

književnikov v parku vile Herberstein 
v Velenju in njegovi bližnji okolici, ki 
ga organizirata Velenjska knjižna 
fundacija ter osrednja štajerska 
založba Litera iz Maribora, bo od 
srede, 8„ do petka, 10. junija.

Tridnevno druženje mojstrov pere
sa bo potekalo vznamenju vprašanj 
sodobne slovenske književne revial- 
istike, odzivov na sodobno slovensko 
književnost in literarne kritike v os
rednjih slovenskih književnih revijah 
ter v javnih medijih, oziroma v 
m nožičnih občilih. Udeleženci

letošnjega Herbersteinsko-literar- 
nega srečanja slovenskih 
književnikov bodo tudi simbolično 
"preselili" prvo knjigo iz stare velen
jske knjižnice v nove prostore.

Ob zaključku srečanja v petek pa 
bo še posebej slovesna podelitev 
Pretnarjeve nagrade 2005 amba
sadorju slovenske književnosti po 
svetu, ki si je kakor srečanje samo, 
s podporo uglednih pokroviteljev 
tovrstne kulture, že utrdila prevlado 
na tradicionalnem književniškem 
srečanju v Velenju.

Marija Šukalo

Srečanje slovenskih književnikov bo v parku vile Herberstein od 
srede, 8 ., do petka, 1 0 . junija (foto: Marija Šukalo)

LIKOVNA KOLONIJA OSNOVNIH ŠOL ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Rečica skozi oči mladih likovnikov

Mladi so s tem peram i, svinčnikom in kredo slikali oziroma risali 
različne motive Rečice (foto: Marija Šukalo)

Letos mineva 420 let, od kar je 
Ivan Tavčar Rečici podelil trške 
pravice. Skozi vse leto se bodo 
vrstile  prireditve, ki jih  bodo v 
sodelovanju s Krajevno skupnostjo 
pripravili osnovna šola in društva v 
kraju. Na rečiški osnovni šoli so 
pripravili likovno kolonijo, na katero 
so povabili mlade ustvarjalce iz os
novnih šol Zgornje Savinjske doline.

Ob prihodu sta jih  pozdravila  
ravnateljica Vlasta Poličnik in preds
ednik sveta krajevne skupnosti Pe
ter Kolenc. Ljubitelji risanja in slikan
ja  z osnovnih šol Mozirje, Gornji

Grad, Ljubno in domačini z Rečice 
so se pod vodstvom Darinke Parfant 
in svojih mentorjev razkropili po kra
ju  ter s temperami, svinčnikom in 
kredo slikali oziroma risali različne 
motive Rečice. Najbolj so jih  je 
navduševali cerkev svetega Kanc- 
ijana, Tavčarjev dvor in pranger - 
sram otiln i kamen. Nastala dela 
bodo na ogled na razstavi likovnih 
del, ki jo  bodo pripravili člani turis
tičnega društva v okviru tradicion
alne prireditve Od lipe do pranger- 
ja  zadnji vikend vjuniju.

Marija Šukalo

Rajska ptica vrh plaaiae
Domačija ob cerkvici Svete Ka

tarine na Čreti je  zanimiva po mar
sičem, sajje ena najvišjih kmetij na 
p lan inskem  obm očju  med Do
brovljami in Menino. Na domačiji 
pri Zakrajškovih vzgajajo domala 
vse vrste domačih živali, med dru
gim iskrega vranca, dom ačijo  s 
cerkv ijo  pa nadzoru je  zajeten 
ovčar, ki ugane nakane m i
moidočih in deli različne vrste nas

mehov, vmes tudi kakšnega z do
datkom renčanja.

Je pa okras mežnarije pri Katarini 
nedvomno gnezdo rajskih ptic, pa
vov. Tale, ki nam je nerad poziral, je 
tako lep, da si ga velja pobliže ogle
dati. Tokrat ni bil pri volji, da bi vozil 
kočijo, je  pa-povsem  suvereno 
razprl svoj m avrično  poslikan  
ponos.

Jože Miklavc

Ptica na sliki se z razlogom  nosi kot pav (foto: Jože Miklavc)

PLANINSKO DRUŠTVO NAZARJE

Na najvišjo točko občine

V soboto, 21. maja, je Planinsko 
društvo Nazarje organiziralo pohod 
na najvišjo točko občine Nazarje, 
Goli vrh, z nadmorsko višino 1.426 
m. Pot pod noge so si dali nad zgorn
jim  Vrclovnikom, kjer markirana pot 
preseka gozdno cesto.

Dalje je  pohod potekal po sev
ernem pobočju Menine, čez Korte, 
mimo izvira Bočnice, na rob plan

ote in mimo spomenika iz NOV na 
vrh. Že skoraj vroč pomladanski 
danje omogočil prekrasen razgled 
na okoliške vrhove in doline. Z vrha 
so se pohodniki vrnili po lovski poti 
do Stravnika. Pohod se je že kar 
tradicionalno končal na Farbanci, 
kjer seje ob toplem obroku zaključil 
še en čudovit dan.

Alenka K. Begič



P p P f r e ž n ik iz  
Gornjega Gradu v 
zahvalo, potem ko 

je Iz hude 
prometne nesreči 

izšel brez poškodb.nanovo.

VOZILI SMO: MERCEDES CLS

Več denarja - več muzike

Piše: Igor Pečnik

Ali mora imeti kupe sam o dvoje vrat? Ali obstaja o tem  kakšno pravilo? 
Č e  se spom nim o alfe 15 6 , potem v em o , da je m ogoče s skrivanjem kljuke 
zadnjih vrat doseči kupejevski v id e z. M alce drugače se je tega lotil M er
cedes, ki je naredil pravi m ojstrski izdelek v  stilu revolucije. Ni kaj, to ni 
evolucija tem več revolucija. M ercedes C LS  nam reč spom inja na kupe, 
hkrati pa je »nekaj svetlobnih let« oddaljen od tradicionalnega hišnega 
oblikovanja.

sledi še AMG kompressor V8 s 476 
KM, kar bo zagotovo zadostovalo za 
avtomobil, ki tehta 1,7 tone.

V testnem vozilu je bil na voljo 3,5- 
litrski šestvaljnik, ki preko sedemsto- 
penjske avtomatike suvereno in 
udobno prenaša moč motorja na m

Izrazita bočna linija je potegnjena 
preko celotne dolžine, ki dosega 
ponosnih 4,91 metra, kar je že sko
raj na nivoju razreda S. Majhna stran
ska okna vzbujajo kupejevski videz,

modno oblikovane sprednje luči pa 
se skladajo s silhueto avtomobila. 
Zadek CLS-a predstavlja oblikovno 
zanimivo rešitev.

Mercedes CLS že na mestu deluje

Hotko
Pooblaščeni serviser in prodajalec 
za vozila Mercedes-Benz
Vinterjeva 2a 
3212 Vojnik 
Tel.0 3 /7 8 0  00 30 Mercedes-Benz

Vaš partner na poti do zvezd.

ponosno in samosvoje. V notranjos
ti ponuja čar prostornosti za voznika 
in sovoznika, na zadnjih sedežih pa 
ponuja dovolj udobja za potnike vi
šine do 180 centimetrov. Prtljažni 
prostor s 505 litri prostornine za
dostuje tudi za daljša potovanja.

Motorna paleta se prične z agre
gatom prostornine 3,5 litra in močjo 
272 KM, korak višje pa predstavlja 
motor V8 s 306 KM. Prihodnje leto

cestisce Podvozje je naravnano na 
udobje in športnost. Za doplačilo je 
na voljo AIRmatic, kar pomeni 
zračno vzmetenje, še več udobja in 
še več športnosti. Za več denarja se 
pač dobi več muzike. Preseneti na
tančen volanski mehanizem, ki za
gotavlja dobro odzivnost. Skratka - 
kdor želi biti opazen na cesti in 
uživati v vožnji, zanjje CLS prava izbi
ra. Se razume - za primerno ceno!

KAPELE V VISOKOGORJU

Kapele v savinjskem visokogorju
V  Sloveniji, ki je med najlepšimi deželam i na svetu, je (p o  besedah škofa m sgr. Andreja Glavana 

ob odprtju razstave mojih fotografij razpel in kapel v  slovenskem  visokogorju pri sv. Prim ožu nad 
Kam nikom ) v  naseljih in na gorah približno toliko cerkva, kolikor metrov meri naš najvišji vrh Triglav 
(2 8 6 4  m ). Pogled na te zgra dbe  in njeno okolico, gore in visoka drevesa v  bližini, kakor tudi na 
sam o cerkveno ladjo z  visokim  zvonikom  je lahko na podobi v  idealni kom poziciji. Kapelic in razpel 
pa je v  slovenski pokrajini nekajkrat več.

Med temi objekti so nekateri zares že zelo stari in 
so poleg tistih, ki imajo vredna umetniška dela, slike, 
kipe ali freske, znanih domačih ali tujih umetnikov, 
pomembni in vredni kulturni spomeniki iz časa, ko 
so nastajali. Mnogi med njimi so poškodovani,

Manuell
za rojstni dan

Prvega junija je 
minile 5 let odkar si 
privekala na svet.

Zato ti selimo veliko 
otroškega veselja in radosti 

vsi, ki te imamo radi.

porušeni ali v propadajočem stanju. Veliko škode 
seje na teh objektih naredilo med 2. svetovno vojno 
in v 50-ih letih, ko so "neznani plazovi" ali "skrivnos
tne roke" podirale ne le mnogo križev na vrhovih, 
ampak tudi cerkve in kapelice v nekaterih vaseh.

Velika večina pa je  le 
ohranjena še danes ali 
pa v zadnjem času ob
novljena, čeje bil za to na 
razpolago potreben de
nar in volja lastnikov. 
Mnogo znamenj pa so 
ljudje postavili povsem

Tati, nona, Simon

Najviše postavljeni 

Velikemlogatcu

Tudi v Savinjski dolini ne 
manjka teh spomenikov. 
Samo na okoliških gorah 
inplaninahjevečkapelin 
križev, ki sojih ponavadi 
postavili domačini, kmetje

in pastirji, ki tam preživijo poletni čas. Kapela je večja 
kapelica, v katero lahko stopi več ljudi hkrati. V 
naslednjih tednih bomo na kratko predstavili vseh 
sedem kapel v gorah nad Savinjsko dolino.

Besedilo in fotografija: Ciril Velkovrh



Skupini U2 so ponudili štiri 
in pol milijarde tolarjev,
da bi lahko pesem Where The Streets Have No Name 

uporabili v TV reklami. Bono je razkril, da so mamljivo 
ponudbo že skoraj sprejeli, denar pa nameravali po
dariti. Vendar so zadevo naposled zavrnili. Bono je 
odločitev ar

gum entira l tako: »To je  tis ta  
pesem, s katero vedno naredi
mo dobro vzdušje, tudi takrat, ko 
je  'šou malo mimo'. Če bi od nas 
hoteli katerokoli drugo skladbo, 
bi verjetno pristali, tako pa ...«
Nekaterih stvari se pač ne da 
kupiti.

O m ar in ek ip a , ki je  
leto s za sto p a la  našo  
državo v Kijevu,

seje vrnila domov brez uvrstitve vfinale. 
Kljub prepričanju med ostalimi nastopa- 

H J  jočimi in našo ekipo, da se bo Omar uvrstil
■ j  med finaliste, mu je na žalost zmanjkalo

par glasov, tako da se je uvrstil na 12. 
mesto. Po končani prireditvi je veliko ljudi stopilo da Omarja in mu čestitalo 
za sijajen nastop in obžalovalo, da se ni uvrstil vfinale. Na Omarjevo inter
netno stran so se dobesedno vsuli e-maili, v katerih s cele Slovenije in tudi 
iz tujine Omarju in Teji čestitajo za sijajen nastop.

Pred dobrim letom je 6 Pack Čukur s  
singlom Joj
napovedal skorajšnji izid 

svojega drugega albuma,
Jan Plestenjak pa je  pred 
koncem lanskega leta s svo
jega sedmega albuma na
jprej predstavil pesem Loli
ta . Pred kratkim  sta se 
odločila za nepričakovano sodelovanje, katerega plod je  nadvse zanimi
va kombinacija Joj Lolita. Pesem bo verjetno tudi zadnji singel z omenjen
ega albuma, saj Playa iz Veleja v kratkem obljublja snemanje novega.

Eden najbolj svojevrstnih, 
nepredvidljivih in nenavad
nih glasbenikov Nick Cave

bo s spremljevalnim triom v četrtek, 16., in pe
tek, 17. junija, obiskal Slovenijo in se predstavil z 
nekoliko drugačnim glasbenim repertoarjem.

Nick Cave & The Bad Seeds so konec marca sic
er izdali tudi imenitno trojno zbirko neizdanih pos

netkov B-Sides & Rarities. Na koncertu v Križankah se lahko nadejamo 
močno predrugačenih in nenavadnih izvedb skladb, ki jih je ustvaril v svoji 
več kot dvajset let trajajoči karieri. Tovrstni solistični koncerti Nicka Cavea 
so sicer zelo redki. V letošnjem letu sije za solistične koncerte izbral zgolj tri 
mesta. Za prav vse koncerte vlada izjemno zanimanje, zato lahko v Ljubljani 
pričakujemo veliko oboževalcev glasbe Nicka Cavea tudi iz Evrope.

Alenka

Horoskop za junij 2005
Oven: Junij vam bo prinesel več trdnosti in motivacije. Odločili 

se boste ostati v nekem delovnem krogu in ne boste naredili na
pake. Ne boste tvegali, ker se bojite neuspeha in razočaranja. V 

ljubezni hrepenite po strasteh, vaša draga oseba pa bo vjuniju drugačnega 
mnenja. Več bo lažje po pogovoru.

Bik: Sonce v tem mesecu se bo do dvajsetega nahajalo v 
znamenju dvojčka. Torej boste bolj komunikativni, radoved
ni in malce preveč avanturistični. Če pa ste v svoji vezi sreč

ni, boste zvesti in družina vam bo zatočišče. Zaželeli si boste tudi špor
ta in rekreacije. Ta mesec boste imeli tud i več sreče ob uradniških 
okencih.

Dvojčka: Z nekom se pogosto srečujete, vendar se ne ustavite 
sedaj, ko ste končno na pragu ljubezenskih novosti. Igrajte na vse 
ali nič. Pri določenih zadevah ste zelo trmasti. Premislite in prisluh

nite partnerju. Imate dovolj časa, da najdete pravo rešitev glede osebe iz 
bližnje preteklosti. Uporabite razum.

Rak: Končno boste lahko malo bolj zadihali, še posebno glede 
dela ali študija. Dober spomin vam omogoča, da se posvetite pravi 
osebi, ki pozna vaše okoliščine. Jasno vam bo, kaj storiti. Starejši

predstavniki tega znamenja boste hitro okrevali, mlajši pa se lahko na novo 
zaljubite. In ta ljubezen bi lahko celo trajala.

Lev: Še vedno boste nekoliko v dilemi, ker se pri srčnih zadevah 
nikakor ne morete odločiti. Ostajate sicerzvesti, misli pa vam uhaja
jo  k drugi osebi. Premislite, ob kom se počutite bolj zaželeni. Po

tovanja preložite, doma vas čaka kar nekaj neodložljivih obveznosti. Skon
centrirajte se, ker boste bolj pozabljivi kot ponavadi.
----------- Devica: Zjasnim odgovorom v pravem času si boste prihranili

marsikatero nevšečnost. Bodite pogumni in dosegli boste nev- 
_____ , erjetne rezultate. Nekaj na delovnem mestu se bo končalo poz

itivno, zato boste pozabili na nekdanje nesporazume. Zelo vas bo privlačila 
riba ali škorpijon, ognjenih znamenj pa se boste bali.

Tehtnica: Mesec julij je čas, ko lahko postanete bolj odločni. Ne 
dovolite drugim, da v vašem imenu odločajo namesto vas. Na fi
nančnem področju se vam obeta izboljšanje. Bodite pa previdni, 

komu boste govorili o svojih čustvih, da ne bo prišlo do nesporazumov. Pri 
nakupih se odločajte za samo praktične stvari.

Škorpijon: V tem obdobju se boste dobro počutili, saj intuitivno 
slutite, da prava sreča šele prihaja. V službi rešite neko staro 
zadevo, da ne bodo nastale manjše težavice. Za ljubljeno osebo

si še vedno ne vzamete dovolj časa. Vedno bolj vas pogreša. Vi pa boste 
flirtali, se spogledovali in delali vse tisto, kar ne bi smeli.

Strelec: Junij bo pester. Izžarevali boste neko posebno energ- 
C S  ijo,tako boste pozornost okolice vlekli nase. V središču pozornos- 

ti boste tudi zaradi zunanje spremembe. Majhni problemi na
delovnem mestu vas ne bodo vznemirili, kerjih boste s pomočjo najbližjega 
uspešno rešili. Otroci vas bodo potrebovali.

Kozorog: Ta mesec vam prinaša kar nekaj sprememb. Kljubtemu 
J  da vam bo na razpolago zelo dobra in vznemirljiva služba, boste

--------- tuhtali in premlevali, kako in kaj naprej. Soočeni boste z velikimi
izzivi in povečane bodo možnosti za napredovanje. Na čustvenem področju 
lahko naletite na nekaj nevsakdanjih sprememb.

.  Vodnar: Bodite previdni in na nič ne reagirajte preburno. Lahko 
se vam zgodi, da se boste zagledali v neko osebo iz mladih let. 
Razpoloženi boste romantično, zato bodo ljudje radi v vaši družbi.

Kakšna pravna zadeva, ki se že nekaj časa vleče, bo dobila epilog. Nikar se 
ne bojte, vse se bo dobro izteklo v vašo korist.
-----------  Ribi: Junij bo za ribice prijeten in sproščen mesec. Družili se

boste z enakovrednimi prijatelji. Z njimi se boste dobro počutili in 
______ ! se povezali na intelektualni ravni, predvsem na področju hu
manosti. Družba ljudi, ki imajo drugačen pogled na svet kotvi, vam bo dosti 
pomagala pri vaši duhovni rasti.



NOGOMETNI KLUB LJUBNO

Zmagali člani in kadeti
V predzadnjem krogu letošnje 

sezone so Ljubenci pokazali svojo 
pravo vrednost, v tekmi z drugou
vrščenim i Laščani so zanesljivo 
zmagali na njihovem igrišču. Ob šte
vilnih neizkoriščenih priložnostih so 
za Ljubence zadeli Kos, Kugler in 
Vajngerl.

Kadeti v zadnji prvenstveni tekmi

te sezone pred domačimi gledalci 
niso dovolili presenečenja. Zanes
ljiva, že šestnajsta zmaga v tem 
prvenstvu, strelca za Ljubence sta 
bila Izak Lipnik dvakrat in Jernej 
Anžin. V zadnjem krogu igrajo člani 
doma proti Vojniku, kadeti pa gos
tujejo pri velenjskem Rudarju.

Jože Grčar

Ljubno Podkrižnik : Laško 1:3 ( 1: 1)
Laško, gledalcev 100, sodnik: Tomaž Lever (Šmartno).
Strelci: 0:1 Andrej Kos (16), 1:1 David Goluh (25), 1:2 Primož Kugler 

(65), 1:3 Uroš Vajngerl (89).
Ljubno Podkrižnik: Apšner, Preskar (Pisanec), Suhoveršnik (Nar- 

aločnik), Retko, Ribič, Plesnik, Kugler, Vajngerl, Kos, Atelšek, Omladič 
(Podkrižnik).

Liga malega nogometa
w

Šmartno ob Dreti
Rezultati 10 . kola: ŠD Gornji Grad : Kokarje 1 0 : 3, Gav : Center 0 : 1, ŠD 

Nova Štifta : Zg. Nazarje 1 :6 , Burger : Input 1 :3 , Avto, Suho. : Bag-Mazej 1 
:6.

Rezultati 11. kola: ŠD Gornji Grad : Burger 9 :2 , Gav : Zg. Nazarje 4 :1 , Avto. 
Suho. : Center 0 :4 ,  Bag-Mazej : Kokarje 9 :2 ,  Input : ŠD Nova Štifta 1 :3 .

Rezultati 1 2 . kola: Zg. Nazarje : Center 0 :4 ,  Bag-Mazej : Input 2 :1 , ŠD 
Gornji Grad : Avto. Suho. 8 :4 ,  Burger : Kokarje 4 :2 ,  Gav : ŠD Nova Štifta 1 
:2.

Lestvica po 12 . kolu: 1. Bag-Mazej 33,2. ŠD Nova Štifta 31,3. ŠD Gornji 
Grad 28 ,4 . Center 21,5. Input 19, 6. Gav 13, 7. Zg. Nazarje 13, 8. Avto. 
Suho. 7 ,9 . Burger 6,10. Kokarje 3.

KRAJEVNA LIGA MALEGA NOGOMETA REČICA OB SAVINJI

ostalimi
Krajevnega liga  v m alem  

nogom etu se nadalju je  tud i na 
Rečici ob Savinji. Po petnajstih odi
granih krogih je  z osvojenimi 43 
točkam i daleč v ospredju ekipa 
Veseljaki Frenky's puba.

Večja borba pa se odvija v tekmi 
za končno drugo mesto. Trenutno ga

ima v rokah ekipa Pobrežij z 28 točka
mi, sledijo pa jim  ekipe ŠD Gmajna, ki 
ima 27, Plavi s 24, Zvir d.o.o. in Amigo 
klub s 23 ter Predkrižnik z 19 osvo
jenimi točkami. Ekipe Grušovelj, Vet
erani in Šentjanž KG Cigale pa so že 
bolj v ozadju.

Benjamin Kanjir

Rezultati: 10 . kroga: Predkrižnik : Veseljaki Frenky's puba 1:13, Zvir d.o.o. 
: Veterani 4:3, Plavi : Amigo club 2:1, Pobrežje : ŠD Gmajna 1:0, Grušovlje : 
Šentjanž KG Cigale 3:2.

Rezultati: 1 1 . kroga: ŠD Gmajna : Plavi 4:2, Zvir d.o.o. : Amigo club 1:4, 
Veterani : Šentjanž KG Cigale 1:3, Predkrižnik : Grušovlje 4:2, Pobrežje : 

Veseljaki Frenky's puba 3:4.

Rezultati: 1 2 . kroga: Amigo club : Šentjanž KG Cigale 1:4, Grušovlje : 
Pobrežje 2:4, Veterani : Predkrižnik 1:3, ŠD Gmajna : Veseljaki Frenky's puba 
3:8, Plavi: Zvir d.o.o. 8:3.

Rezultati: 13 . kroga: ŠD Gmajna : Zvir d.o.o. 5:1, Plavi : Šentjanž KG Cigale 
3:1, Grušovlje : Veseljaki Frenky's puba 1:7, Pobrežje : Veterani 2:1, 
Predkrižnik : Amigo club 3:1.

Rezultati: 14 . kroga: Veterani : Veseljaki Frenky's puba 1:6, Grušovlje : ŠD 
Gmajna 3:0, Amigo club : Pobrežje 5:2, Plavi : Predkrižnik 6:1, Zvir d.o.o. : 
Šentjanž KG Cigale 3:0.

Rezultati: 15 . kroga: Veterani : ŠD Gmajna 0:3 b.b., Amigo club : Grušovlje 
2:1, Predkrižnik : Šentjanž KG Cigale 3:1, Zvir d.o.o. : Pobrežje 5:3, Plavi : 
Veseljaki Frenky's puba 1:2.

ZGORNJESAVINJSKA KMETIJSKA 
ZADRUGA MOZIRJE Z.O.O.

Cesta na Lepo Njivo 2, Mozirje

Z a d r u g a  m o z ir je
Zgornjesavlnjska kmetijska 

zadruga Mozirje z.o.o.

Odkupujemo dopitane krave in krave 
prvesnice za zakol po naslednjih odkupnih 
cenah:

A: krave od 30 mesecev do 5 let

I. plačilni razred
II. plačilni razred
III. plačilni razred
IV. plačilni razred
V. plačilni razred
VI. plačilni razred

410.00 SIT/kg mesa
390.00  SIT/kg mesa
370.00  SIT/kg mesa
350.00  SIT/kg mesa
300 .00  SIT/kg mesa
280.00  SIT/kg mesa

B: krave stare nad 5 let

I. plačilni razred
II. plačilni razred
III. plačilni razred
IV. plačilni razred
V. plačilni razred
VI. plačilni razred

390.00  SIT/kg mesa
370.00  SIT/kg mesa
350.00  SIT/kg mesa
330 .00  SIT/kg mesa
290.00  SIT/kg mesa
270.00  SIT/kg mesa

Objavljene cene so neto cene, brez dodatnih 
stroškov. Prijave sprejemamo na telefon 
03  837  07 52  ali GSM 041 294  267. Za vas 
vlagamo zahtevek za klavno premijo.



ZGORNJESAVINJSKA LIGA MALEGA NOGOMETA - 15. KROG

ASC 2000 se prebija 
vse višje

Zadnje dejanje v Šmartnem ob 
Dreti je še bolj zaostrilo položaj tik 
pod vrhom, kot tudi v boju za obs
tanek. Največje v tem krogu prido
bil ASC 2000, kije po zmagi z Reči
co z njo zamenjal tudi položaj na 
tretjem mestu, pomembni zmagi v 
boju za obstanek pa so si priigrali 
Mozirjani in Solčevani.

Mladincem iz Lipe ni pomagala niti 
prednost domačega terena in jih

lahko le še čudež reši izpada, 
medtem ko se Razborčanom vse 
bolj nasmiha ponovni naslov. Tek
ma med Rančerji in Hramovcije bila 
sporazumno preložena, zgornje- 
savinjska liga pa se za zadnje tri 
kroge seli v Solčavo, kjer se bodo 
razčistile vse dileme o najboljših in 
o tistih, ki bodo morali ligo žal za
pustiti.

Franjo Pukart

Rezultati 15 . kroga: Ranč Burger : Davidov Hram - preloženo, Razborje 
: Černivšek s.p.-Pizzerija Planinka 1:0, Žekovec : ŠD Mozirje 1:3, ŠD Rečica 
: Solčava 1:3, MC Lipa : ASC 2000 1:5.

Lestvica po 15 . krogih: 1. Razborje 37,2. Ranč Burger 31,3. ASC 2000 
29 ,4 . ŠD Rečica 2 8 ,5 . Černivšek s.p.-Pizzerija Planinka 20 ,6 . Davidov 
Hram 18,7. ŠD Mozirje 13,8. Solčava 13,9. Žekovec 12,10. MC Lipa 6.

KINOLOŠKO DRUŠTVO ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

En za drugim nizajo 
uspehe

Zvonka K o tn ik , Ferdo Hrovat in Dominik Hrovat s svojimi varovanci
(foto: Damjan Hrovat)

V organizaciji Kinološkega društ
va Maribor je bila letošnja prva tek
ma šolanih psov. V kategoriji ISP-A 
sta Ajša in Dominik Hrovat dosegla 
1. mesto, v kategoriji B-Bh sta bili 
Čita in Zvonka Kotnik deveti, v kate
goriji ISP-C pa sta bila Urssula in 
Ferdo Hrovat žal diskvalificirana.

Drugo tekmo so gostili člani KD 
Duplica. Naši člani so odšli domovs

tremi pokali. Ajša in Dominik sta bila 
zopet prva, prvo mesto v svoji kate
goriji sta dosegla tudi Urssula in 
Ferdo, ki sta dobila tudi pokal za 
najboljšo obrambo na tekmi. Čita in 
Zvonka sta bili spet deveti. Letos tek
mujeta v višji kategoriji in glede na 
izkušenost in voljo bosta verjetno 
tudi oni dve kmalu med najboljšimi.

Duška Horvat

S a v in js k e  doline

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Zamenjava vodstva
Občni zb o r košarkarskega kluba N a za rje  je minil v  znam enju volitev. 

Dosedanjega predsednika Pavla Pukarta je zam enjal M atej Pečovnik, 
novo vlogo športnega direktorja kluba pa bo opravljal Tom až Križnik.

Novi predsednik Košarkarskega 
kluba Nazarje Matej Pečovnik

(foto: Franjo Pukart)

Prav sprememba statuta in na 
novo form irano mesto športnega 
d irekto rja  je  odprlo  zan im ivo 
razpravo o potrebi, delu in nalogah 
človeka, ki bo vodil koordinacijo 
dela med selekcijami, organiziral 
tekme, pripravljal gradiva za seje in

nenazadnje skrbel za ustrezen 
kader. Vsi so bili na koncu enotnega 
mnenja, da športnega direktorja 
klub še kako potrebuje in da so iz
brali pravega.

Sama poročila so nakazala izred
no aktivnost posameznih selekcij, 
kjer izstopajo predvsem pionirji, ki 
se jim  je v tej sezoni uspelo uvrstiti 
celo v najelitnejšo prvo slovensko 
košarkarsko ligo. Kakšne talente 
imajo v svojih vrstah, nazorno pove 
podatek, da sta igralca Uroš Klad
nik in Luka Krivec že člana rep
rezentance, njun trener Nejc Gelb 
pa je  reprezentančni pomočnik. 
Res lep uspeh za malo Nazarje v 
družbi velike Olimpije, Pivovarne 
Laško, Krke in drugih.

Na koncu seje župan Ivan Purnat 
zahvalil staremu vodstvu za dobro 
opravljeno delo, saj so prav ti poskr
beli za nov preporod nazorske ko
šarke in jo  na najboljši možni način 
popeljali na slovenska prizorišča. 
Podobnih uspehovželitudi novemu 
odboru s predsednikom Matejem 
Pečovnikom na čelu.

Franjo Pukart

Kino Nazarje v «asu dopustov od 1. junija 
do 31. avgusta ne deluje.

MATIČNA KRONIKA ZA MESEC 
MAJ 2005

R O JS T V A : Rodilo se je 5 dečkov in 3 deklice.
P O R O K E : Marko Gostečnik iz Šmihela nad Mozirjem in Simona Bolarič 

iz Mozirja, Albin Herlah iz Radegunde in Urška Lukner iz Malega Vrha, 
Lojze Benda iz Šentjanža in Monika Tevž iz Bočne, Dejan Krušič iz Celja 
in Nika Glušič iz Celja.

SM RTI: Valentin Brinovšek iz Ljubije, Kristina Počivavšek z Rečice ob 
Savinji, Marija Štiglic iz Radmirja, Franc Štorgel iz Gornjega Grada, Marija 
Robnik iz Planine, Jožef Dešman iz Raduhe, Alojzij Brezovnik iz Šmar
tnega ob Dreti, Ivan Pergovnik iz Gornjega Grada, Frančišek Kladnik iz 
Luč, Marija Fludernik z Ljubnega ob Savinji, Ida Kač iz Nazarij, Valerija 
Pečovnik iz Luč, Alojzija Petek iz Podveže, Franc Korošec iz Lepe Njive, 
Franc Fludernik z Ljubnega ob Savinji.



ŠPORTNO DRUŠTVO VRBOVEC NAZARJE

Vlomi v prostore društva
Člani nazorskega športnega društva skrbijo z a  razvoj rekreacije m ed 

krajani. V sa ko  leto organizirajo tudi vrsto odm evnih prireditev, s kateri
mi krepijo zave s t o potrebnosti gibanja, hkrati pa na zd ra v način povezu
jejo vse prevečkrat odtujene krajane. M ednje sodita akciji V ete r v  laseh 
in m alonogom etni m araton ob prvem  m aju.

O b je kt, ki si ga poleg športnikov lastijo vandali
(foto: Benjamin Kanjir)

Veliko težav pa imajo Nazarčani z 
vzdrževanjem objektov, ki stojijo 
poleg igrišč. Vandali so stalni gos
tje teh objektov, njihova domišljija pa 
nima meja. Domala vsakotedenski 
vlom i niso nič posebnega. Pred 
kratkim so jim  ti neznanci zamašili 
odtoke in odprli vodovodne pipe.

Grafiti, razbite steklenice, sledi av
tomobilov in podobno gotovo ne 
sodijo na in ob športne objekte, ki naj 
bi služili krepitvi zdravja. Člani društ
va si zato želijo, da bi neznanci prene
hali z vandalskimi pohodi, ki nikomur 
ne prinašajo nič dobrega.

Benjamin Kanjir

G l in  Ž a g a r s t v o ,  d . o . o .
L e s a r s k a  c e s t a  1 0  

3 3 3 1  N A Z A R J E
objavlja

JA V N I RAZPIS

z a  z b ira n je  p o n u d b  z a  p ro d a jo  n a s le d n j ih  n e p re m ič n in  

( in d u s t r i js k i k o m p le k s  G L IN ):

- poslovna stavba proizvodna hala v izmeri 2.148 m2
- funkcionalni objekt lesena hala v izmeri 2.013 m2
- pripadajoča funkcionalna zemljišča v izmeri 1.110 m2

vse k.o. PRIHOVA, vi. št. 210.

V postopku zbiranja pisnih ponudb lahko sodelujejo pravne in fizične 
osebe, ki bodo do vključno 20. junija 2005 poslale pisno ponudbo s 
priporočeno pošiljko s povratnico na naslov: Glin Žagarstvo, d.o.o., 
Lesarska cesta 10,3331 Nazarje, s pripisom na ovojnici - JAVNI RAZPIS. 
Ponudba je za ponudnika zavezujoča in mora vsebovati navedbo 
predmeta nakupa, podpis ponudnika in ponujeno ceno. Pri nakupu bodo 
imeli prednost tisti ponudniki, ki bodo oddali ponudbo za celoto, oz. višjo 
ceno.
Prodajalec na podlagi tega razpisa ni zavezan skleniti pogodbe o prodaji 
nepremičnin z najboljšim ali katerimkoli drugim ponudnikom.

Kandidati si lahko ogledajo predmet prodaje po predhodnem dogovoru 
zg. Brinjovc Ferdinandom (051414 283).

sokrajanko IvankoKrivita boli, tudi
Spoštovani! Še ena novica, oz. 

zanim ivost -  po Mozirsko. Kakor 
beležim in tu povem, se je slišalo v 
sodobno -  udobni čakalnici salo
na ... v Mozirju. Bilo je  to, tekoče 
leto, v zgodnji pomladi. Zunaj je 
bilo že vse pom ladno, živahno. 
Vse je že tudi brstelo ...

V tisti čakalnici -  pa je  tedaj bilo 
čutiti turobno vzdušje ... Od tema
tike, tem  vsebin pogovorov. 
Potekali so med starejšimi ženska
mi, pardon, da se popravim, med 
tukajšnjimi šarmantnimi damami, 
gospem ... Vsebina seje nanašala 
o staranju in starosti. Pa v zvezi s 
tem o kopici nadlog, katere to tudi 
prinaša. Vključujoč s tem tudi pog
ostejše bolezni... Ter njih trpljenje, 
prenašanje. In seveda tudi lajšan
je , zdrav ljen je . In ka jpak da, o 
zdravilih, katera da so za njihove 
žepe, draga, predraga ...

Še posebno zanimiv, čuteč, a tudi 
aktualen, se m ije zdel primer, ki ga 
je pripovedovala, povedala, (kot ga 
je doživela), upokojena delavka, 
sokrajanka Ivanka... Namreč, kako 
je morala za svojo že kar dolgolet
no bolezen ..., zdravila, ki jih  je do
bivala na zdravniški recept, kljub 
splošnemu in dopolnilnemu, do
datnemu (vzajemnemu) zdravst
venemu zavarovanju, še vedno in 
vsakič sproti, še z gotovino "keš" 
doplačati ob prevzemu v lekarni. 
Seveda, plačati iz svoje delavske 
pokojnine. Kar pa je, se ve, za njo 
bil tud i kar znaten izdatek ... In 
predvsem zato, da je zadnje čase 
zd ravn ika , oz. svo jo  lečečo 
zdravnico in zdravila kar nekako 
opuščala, opustila ... Zdravnica pa 
se je  nad njo, v skrb i za njeno 
zdravje, pred dnevi, skorajda (kar 
krepko) razhudila ... Seveda, da je  
tedaj, Ivanka, zdravnici povedala, 
karjo je že dolgo pred tem tako "zo
prno!" tiščalo. Namreč, da navse
zadn je  tud i zd rav ila  n iso  tako 
poceni za delavski sloj prebivalst
va. Da so za upokojenega delav
ca, delavko, še kako draga. Predra
ga. Kakor da bi bila kakšen luksus

... Ker da jih  pač mora vsakokrat v 
lekarni krepko dop lača ti...

No, zanim ivo, kot je  povedala 
krajanka Ivanka ... Da sta se tedaj 
obe (tako ona, ko ttudi zdravnica) 
d ruga  d rug i za č u d ili. Bili 
presenečeni. Nam reč, da to bi 
pač ne moralo in ne moglo biti res. 
Ko je  zdravnica dejala, da se za 
njeno bolezen (Ivankino) zdravi
la pač ne doplačujejo po bolniku, 
v lekarni. "Pa se!", je  vztrajala bol
nica Ivanka. K e rjih je  pač morala 
dop lačeva ti... No, na željo obeh, 
je  bilo sporočilo iz lekarne ... Da 
za tis to , njeno bolezen, so pač 
(cenovno dvojna, različno kate
gorično vrednostna) zdravila ... 
Tista, ki jih bolnica dobiva na re
cept, tis ta  im ajo v lekarni in se 
morajo še d o p la č a ti... Ona, dru
ga zdravila ..., ki se ne doplačuje
jo, tistih pa, da v lekarni še nimajo 
na razpolago.

To svojo doživeto pripoved je  
krajanka Ivanka -  zaključila z mis
lijo, da ob bo lezn i..., kot čuti, tudi 
taka krivica b o li... Seveda, ji je  pis
ec teh vrstic pritrdil: "Ja, ja , ver
jamem". In najbrž vsakdo, kije kdaj 
moral doživeti krivico. Ker tisti, ki 
jo  je  kdaj doživel in čutil, ve, kako 
krivica b o li... Na povsem svojstven 
način. Da človeka prevzam e v 
celoti (od duha do srca!) Ja, ja. 
Nenazadnje je tudi hudo krivično 
to, da na tako bogatem, rodovit
nem svetu kot je  naš planet Zem
lja, pa hkrati lakoto trpijo več sto 
m ilijonske množice s o lju d i... Še 
več! Še huje! Da na desetine mil
ijonov ljudi od lakote u m ira ... Zato 
bi vsem ljudem -  položil na srce, 
jih  pozval: "Ne delati krivice!"

Vrstice zaključim s koristno misli
jo. S kratkim, sicer Angleškim pre
govorom, a še kako tudi za naše 
razmere aktualnim: "Kupec mora 
biti previden".

Z na jbo ljš im i že ljam i. In lepo 
pozdravljeni.

Vlado Parežnik 
Levstikova 9 

3330 Mozirje

Dobnik Franc & Jani, s.p., Topolšica 104c, 3326 Topolšica

• IZDELAVA NAGROBNIH SPOMENIKOV, 
OKENSKIH POLIC in

■ DRUGIH IZDELKOV IZ KAMNA
r e , :S8.g ,  „
GSn>-04g * *



Č R N A  K R O N I K A
• ODLOMIL TABLICO

Mozirje: V noči na 25. maj je neznani storilec odlomil registrsko tabli
co iz avtobusa kije bil parkiran na avtobusni postaji v Mozirju.

• NAJDENO KOLO
Mozirje: Občan je med košnjo v Kopelcah vtravi našel mestno moško 

kolo zelene barve znamke rog. Tam je bilo očitno že več dni, sedaj pa 
lastnika čaka na mozirski policijski postaji.

• VANDALI
Šmartno ob Dreti: 27. maja okoli polnoči so sedaj še neznani storilci 

na Brdem zažgali živo mejo ob stanovanjski hiši. Pred drugo hišo pa so 
razbijali steklenice.

• NI NAŠEL ISKANEGA
Luče: Na gradbišču novega mostu je neznani storilec v noči na 28. 

maj vlomil v več gradbenih kontejnerjev in barako. Storilec je  odtrgal 
obešanke, iz notranjosti pa ni odnesel ničesar. Očitno ni našel tistega, 
zaradi česar je  izvedel kaznivo dejanje.

___________ Dežurne s lužbe

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO______________________

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob sobotah 
in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tudi za državne 
praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva so možni tudi zdravni
ški nasveti po telefonu 837-08-00.

Veter, postaja Moziije, tel.: 5831-017, 5831418,839-02-20,839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazniki: od 
7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31. 
Ambulanta za male živali: dopoldne: od 7. do 8.30; popoldne: od 16. do 17. uie, 
vsak dan razen sobote, nedelje, ob praznikih in dan pred prazniki.

Dežurna služba izven delovnega časa:
041/387-034 (Nadzorništvo Nazarje)
041/387-032 (Tehnična operativa Šempeter)
Med delovnim časom od 7. do 15. ure pokličite:
839-00-10 -  Nazarje, 70-33-160 -  Šempeter, 420-12-40 - Celje.

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ

Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950. 
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.

R O PO TA R  Ivan s.p .
ŠEMPETER, Starovaška ul. 12

Na voljo smo Vam ob katerikoli uri 
tudi v zgornjesavinjski dolini in širši okolici

Tel.: 0 3 / 7 0 0 -14-8 5 , Gsm: 0 4 1 / 6 1 3 -2 6 9

V n a jte ž jih  t r e n u tk ih  s m o  z  V am i in  za  Vas ...

D o m a ä k r a j,  k a k o  m i  s p e t b o š  d ra g !  

K a k o  b o m  l ju b i l  g o re  ra z k o p a n e , 

d o k le r  n e  b o m  p o d  n j im i  t ih  zaspa l.

( B a la n t ič )

ZAHVALA

Poslovili smo se od naše drage sestre, tete in sestrične

T e r e z i j e  U N G E R
iz  M oz irja  

(1918 -  2005)

Prisrčna hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, darovali 
za svete maše in sveče. Hvala delavcem Doma za varstvo odraslih Velen
je za njeno varno počutje v zadnjih letih življenja, osebju travmato
loškega oddelka bolnišnice Slovenj Gradec, pogrebni službi Morana, 
gospodu župniku Sandiju Korenu za pogrebno slovesnost, pevcem, 
govorniku Robiju, gospodu Podrižniku, gospema Joži in Faniki, neča
koma Iztoku in Žarku ter vsem, ki ste kakorkoli pomagali, se v mislih in 
besedah poklonili njenemu spominu.

Njeni

Ž iv l je n je  j e p o t  v  sm rt, 

s m r t  j e p o t  v ž iv lje n je ,  

( k i ta js k i  p re g o v o r )

ZAHVALA

ob težki izgubi drage žene, ljube mame ter stare mame

V a l e r i j e  P E Č O V N IK
(29.7.1922 - 16 .5 .2005) 

iz  Luč 30

Neizmerno zahvalo dolgujemo vsem, ki ste nam stali ob strani v trenut
kih njene težke bolezni ter jo v tolikšnem številu spremljali na njeni 
zadnji poti. Zahvala vsem, ki ste nam izrekali sožalje, darovali sveče, 
cvetje ter prispevali dar za maše.
Še posebej se zahvaljujemo sorodnikom, dobrim sosedom, pevcem, 
govorniku ter g. župniku za lepo opravljen obred.
Vsem skupaj in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

M ož G u s ti in  h č e rk a  M a rta  z  d ru ž in o

MORANA POGREBNA SLUŽBA, CVETLIČARNA
A le k s a n d e r  S t e b lo v n ik  s .p .  P a r iž l je  11 c  B r a s lo v č e

T e l e f o n :  7 0 0 0 - 6 4 0



Z a  r a z v e d r i l o

illlij

Lepa dota
Joco  ugo tav lja : " Iv č  je  vze l 

H ildo  sa m o  z a ra d i n jen ih  
ve lik ih  prsi."

"P o  čem  pa to  sk lepaš?" 
za n im a  Jožka .

"P o  n jen ih  ve lik ih  prsih."

H ugo M u š n ik

Odhajajoče veselje
"G ašpe r! N oge ti sm rd ijo !" 

očita  S av in jčan  Š a lečanu pri 
m alic i v  službi.

"D rž i!" G a šp e r ne ugovarja . 
"V  to  sem  pris iljen . Tašča je  
bila  do m ene vedno  povsem  
b re z b r iž n a ,  z d a j jo  v s a j 
razve se lim , kada r g re m  v  
gostilno ."

Tugo M e rn ik

Zadnja prilika
Na gosp od a rsk i zb o rn ic i se 

og las i m lad fant. "R ad bi 
u s ta n o v il p o d je t je , "  re č e  
u radn iku.

"P a  ste  pre j resno  p rem is li
li?" ga ta opozori.

"S e  razum e sam o po seb i," 
za trd i gospod ič . "Tega se č lo 
v e k  ne loti n ep rem iš ljeno ."

U ra dn ik  ga še enkra t op o 
zori: "P a  ste  res na vse  pom is
lili?"

"V se  sem  preračunal, upo 
š teva l vse  m ed se b o jn e  m ož
ne vp live  trga  in konkurence ," 
že  rah lo  v  dvom ih  m la de n ič  
našteva. "D a, rad bi ustanov il 
pod je tje ."

"Ja z  bi na va še m  m estu  
vse e n o  še e n k ra t vse  p re m is 
lil, p re teh ta l in preudaril. M o
goče  pa se je  le še kakšna 
b is tvena  m a len ko s t izm akn ila  
va š im  m is lim  in p reso ji," še 
enkra t, m og o če  za d n jič  u rad 
n ik ob rne  p o zo rn o s t na m ore 
b itne  p rob lem e.

M lad i m ož  se vda: "Im a te  vi 
m og o če  kakšen  pom is lek? "

"S va  že  b liže  reš itv i!" se 
ve se li b iro k ra t prilike, da se 
izkaže . "P o m is lite , če u s ta no 
v ite  pod je tje  na dan ašn ji dan, 
boste  p ra zn o va li 50 -le tn ico  
firm e  na pe tek. Ne bi to  ra je 
s to rili ju tr i a li po ju trišn jem , da 
d e la vce m  ta k ra t ne bo p o tre b 
no da ti p ro s te g a  dne?"
-------------------- ■ ......... ....

V s i g o v o r ijo  o s ija jn e m  
n a p re d ku  K ita jske . Č e g res te  
danes v  E g ip t, v a s  bodo tud i 
p rep ričeva li, da  p iram id e  n iso 
z g ra d ili sužn ji, a m p a k  b ržda 
d ob ro  p la ča n a  de lo vn a  sila.

Hvala za vašo verzijo dogodka, 
gospodična! Poglejmo zdaj še, 

ka j p ravi o nesreči ta 
lahkomiselni kolesar!

Nesreča 
na dveh nogah

Č eta  p a rtizanov  se skriva  
po gošč i pred p rod ira joč im i 
N em ci. V se  na Vanču pri um i
kanju ropota.

"A li je  na teb i sp loh  kaj, kar 
ne p o k a ? "  ga  o č ita jo č e  
vp ra ša  kom andir.

"Je, puška ."

Pot do sreče
O bubožana  ho llyw oodska  

ig ra lka  se m oži z  bogatašem . 
"S e  tr ik ra t se p o roč im ," iz javi, 
"po tem  pa si lahko  na jdem  
ljubezen svo jega  ž iv lje n ja ..."

Še pri zavesti
V  z a s iln i b o ln iš n ic i im a 

vo ja šk i k irurg ka r tri ran jence  
na m izi. "O pros ti," reče  ran je 
nem u M ihu, ko mu šp ricne  kri 
v  obraz."

"N ič  hud 'ga , sa j ni bila m oja  
n o g a ..."

Zakaj
pa so prijatelji?

"S liš im , da ti je  žena  ušla k 
d rugem u ," reče  B epo  Š im nu.

Ta mu ne os tane  do lžan : 
"Č e bi m e res rad v ide l lju b o 
sum nega , m i sam o reci, da se 
im ata  s tvo jo  spe t rada.

n

^  Cvetke inkùprive

NA TUJE STROŠKE
Članica gornjegrajske zadruge Kasta Marija Završnik (levo): »Vi

dim, Jože, da se ti flancati zabivajo v grlu, zato poplakni s kozarcem 
jabolčnika.«

Direktor gornjegrajske Komunale Jože Poznič (v sredini): »Bom, in 
to s posebnim veseljem, ker vem, da zapitek plačajo gozdarji.«

Vodja nazorske območne enote Zavoda za gozdove Toni Breznik 
(desno): »Saj ne oponašam, sem se pa spomnil, da smo v času, ko si 
bil šef gornjegrajskih gozdarjev, morali malico nositi od doma.«

(SPOMINI, KAM HITITE PRESS)

PLANINSKA JARCA
Ljubenski planinski posebnež Franjo Marovt(levo): »Tako si mislim, 

Tinče, da vlada v planinski organizaciji podobna ljubezen kot med 
Bedancem in Kosobrinom, pa še kakšna Pehta se najde vmes.« 

Član upravnega odbora PZS Martin Aubreht (desno): »Saj ne zani
kam, mislim pa, da si premalo podoben Kekcu, da bi lahko naredil red.« 

(MED PRIJATELJI JE DOVOUENO VEČ PRESS)

GLASBENI IDOLI
Vodja kvinteta Habrovi fantje Jože Pančur (levo): »Ob poslušanju 

New Swing Quarteta me od navdušenja kar razganja.«
Žena vodje Habrovih fantov Marija Pančur (desno): »Mene tudi, in 

tudi oči se mi bolj spočijejo na postavnih fantih iz Celja, ker so že v 
zgodnjem poletju tako lepo zagoreli.«

(BARVA NAREDI VTIS PRESS)
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Portal Savin jska dolina

MINI SLOVARČEK:
INDULT- izjemna pravica, moratorij 
EM ETIK- pripomoček za bljuvanje 
TIRE- mesto v Turčiji, ob reki Menderes 
TEM ENA- orientalsko muslimanski pozdrav 
ELIS- pokrajina na Peloponezu

xkkezcom
RAČUNALNIŠKE IN  SPLETNE REŠITVE

fon(MozirJe) 03 839 02 13 
fon(Ljubno) 03 838 11 80

TroNote T45-cxd 
Intel Celeron 1,5GHz 
265MB Ram 
40GB
DVD+-R 8X 184.800
Adapter 
IrDA USB 2.0 
4.490

CANON 4.0M 3xOZ
66.990

LG LCD
17"
55.900

NEC
ND-3540A 
16x DVD-R, DVD-RW

13.590
izdelovanje internet strani Dragan@kezcom.com
mobitel posredništvo www.kezcom.com



1 Napovednik

• Sobota (4. junij), ob 9.30. Ljubno

Nogometna tekma - Ljubno 
(stareiši cicibani!

’odkrižnik : Rogaška

• Sobota (4. junij), ob 10.00. Muzej premogovništva Slovenije 

Ex Tempore Premogovnik Velenje 2005
• Sobota (4 .junij), ob 11,00. Ljubno - Foršt

Nogometna tekma - Ljubno Podkrižnik : Rogaška 

(mlajši dečki)
•  Sobota (4. junij), ob 17.00. Ljubno - Foršt

Nogometna tekma - Ljubno Podkrižnik : Vojnik (člani)
•  Nedelja (5. junij), ob 10.00. Športna dvorana Nazarje

Košarkarska tekma - Nazarje : Pingvini Šmartno (pionirji)
• Nedelja (5. junij), ob 14.00. Športno igrišče Nazarje 

Turnir v malem nogometu za osnovnošolce
• Četrtek (9. junij), ob 18.30. Dvorana Tivoli Ljubljana 

Košarkarska tekma - Union Olimpija A : Nazarje (pionirji)

ŽIVALI -  PRODAM jčke, dobro ohranjen, nastavitev

Prodam psa nemškega ovčarja, star 
je 8 mesecev. Tel. 584-50-82.

vzporedno ali zaporedno; gsm 031/ 
695-874.

Prodam psičko manjše rasti, 4 kg -  
dobri družini; tel.584-18-58. NEPREMIČNINE

Prodam jagnje za zakol ali nadaljno Delavnico za mirno obrt ali skladišče

rejo (jezerskosolčavka). Gsm 041/ 
865-734.

dam v najem, z uporabnim dovoljen
jem; tel. 583-53-17.

Prodam bikca sivca, starega 1 teden; 
tel. 839-07-71.

Oddamo opremljen lokal za šiviljstvo; 
tel. 03/838-32-00 -  zvečer.

Telico sivko, težko cca 550 kg, pred 
telitvijo prodam; gsm031 /780-372.

Kupim manjšo kmetijo v Zg. Savinjski 
ali Zadrečki dolini; gsm 041 /991-085. 

Prodam enosobno stanovanje na

ŽIVALI -  KUPIM Ljubnem; gsm 041/793-525.

Kupim kravo in bika za zakol in bikce 
mesnate pasme za rejo. Gsm 031/

Iščem avto garažo v centru Mozirja; 
gsm 031/695-579.

533-745.
VOZILA -  PRODAM

DRUGO -  PRODAM Cizo -  močan trocikel na tomos po-

Prodam francosko posteljo 160 x 200 
cm; gsm 041 /324-409.

gon, za polovično ceno -  prodam; 
gsm 051/355-787.

Prodam malo rabljene traktorske vile 
za nošenje sena; tel. 583-24-85. 

Prodam nakladalko -  ohranjeno -  15

Prodam renault elio 1,2, metalno 
modre barve, cena 220.000 sit; gsm 
031/658-729.

m3, starejšo; gsm 031/676-972. Prodam golf II D, i. 91, metalno-siv, 5

Tračni obračalnik sip 2200 prodam; 
gsm 041/535-938.

vrat, 5 prestav, brezhiben, ohranjen, 
cena 450.000 sit; gsm 041 /728-895.

Prodam malo rabljeno sedežno in 
hrastovo omaro za dnevno sobo; 
gsm 031/458-956 -  popoldan.

Ugodno prodam ford mondeo 1.95, ze
len, ohranjen z nekaj dodatne opreme, 
cena po dogovoru; gsm 041/783431.

Prodam trobento bacii, model 37, 
cena 130.000 sit; gsm 041/594-004. 

Prodam trosilko hlevskega gnoja, 7,5 
ton, hidravlični pomik dna, potrebno

Prodam subaru impreza 4 WD, letnik 
97, prvi lastnik; gsm 051/343478.

DELO-IŠČEM

obnove. Gsm 041 /354-657.

Prodam spalnico roza barve, otroški
Iščem delo na domu -  pospravljanje, 
...; gsm 031/454434.

voziček city shopper in prodam nekaj
plišastih igračk; gsm 031/732-776. OSEBNI STIKI

35-letnikz iskrenimi nameni želi spoznati 
žensko za resno zvezo. Kličite 031 /836-OTROŠKA OPREMA

Prodam voziček inglesina za dvo- 378 ali pišite p.p. 40,3312 Prebold.

BREZPLAČNO PRANJE

Dobro poglejte, mogoče je to res vaše vozilo.
Če prepoznate fotografijo svojega avtomobila, se 
do petka, 10. junija, osebno oglasite s 
prometnim dovoljenjem in izvodom Savinjskih 
novic v AVTOPRALNICI AM MIKLAVC v Nizki, 
kjer vam bodo brezplačno oprali vaš avtomobil.

A M . M I K L A V C
TEHNIČNI PREGLEDI D.0 ,0 .  E-naslov: a.m.mlklavc@email.sl

Nizka 21, 3332 Rečica ob Savinji 
Telefon: 0 3 /838  80 90, Telefaks: 03 /838  80 91, 041 643 538

MORDA STE ISKALI PRAV TO

RTV SERVIS PURNAT
Hitro in kvalitetno popravilo vseh znam k televizorjev in radio apara

to v. Pum at Zde n ko , tel. 83-83-000.
RTV in knjigovodski servis, Zdenko Pumat s.p., Novo Naselje 4 3 ,3 3 4 2  Gornji Grad. 

KMETJE, GOZDARJI
Gradim o gozdne vlake brez miniranja. Opravljam o tudi vsa ostala 

dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. 
B R L E Č , te l. 0 4 1 / 6 0 6 -3 7 6 .

Brleč Jakob s.p. - Avtoprevoznišlvo, storitve z gradbeno m ehanizacijo, splošna 

gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 2 5 ,1 2 3 5  Radomlje.

TV SERVIS IN PRODAJA TELEVIZORJEV 
Nudimo vam  popravilo BTV Evelux in Gorenje ter prodajo BTV Eve- 

lux in S AT anten ter servis anten. Prašnikar s .p ., 0 3 /5 8 4 5 -19 4 .
Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav na 

terenu, Spodnje Kraše 3 0 ,3 3 4 1  Šm artno ob  Dreti.

STEKLARSTVO BENDA
Izdelava term oban stekla, velika izbira stekla, brušenje, vrtanje, 

fazatiranje, ogledala, uokvirjanje slik, m ontaža itd. Tel. 0 3 / 8 3 9 4 5 - 
1 0 , gsm  0 3 1 / 3 0 2 -1 2 1 .

BENGLAS, d.o.o., Loke 33 , 3 3 3 0  Mozirje.

ŠIVILJSTVO MONROE
Šivanje po meri -  birm e, obhajila, p o ro k e . . .  Preoblačenje gum 

bov. G sm  0 4 1 / 7 2 0 - 5 7 1 .
Nataša Forštner s.p. Prešernova 7 ,3 3 3 0  Mozirje.

POTREBUJETE PESEK, GRAMOZ ALI MORDA 
ZEMLJO?

Nudim o vam  pesek za  zidavo , omet in beton, drobljenec za  drenaže 
ter gram oz za  ceste, zem lja za  ureditev okolice. Tel. 0 3 /8 3 9 -5 4 - 
7 0 ,  gsm  0 4 1 / 6 5 1 -1 9 6 .

Terezija Burja s.p., Ter 6 9 ,3 3 3 3  Ljubno ob  Savinji.
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Češka, dežela hokeja, futsala in piva
Dva poraza in remi proti domačemu prvoli

gašu je izkupiček, ki so ga Nazarčani iztržili na 
velikem Joma turnirju v češki Ostravi. Nič kaj 
odmeven rezultat pa seveda ni pokvaril vzduš
ja v ekipi, ki si je v sedemsto kilometrov odd
aljenem industrijskem mestu privoščila 
zaslužen zaključek sezone in nepozabni vikend.

Vseeno so lahko nekompletni Delameini var
ovanci s prikazanim na igrišču kar zadovoljni, 
saj s prvakom Poljske, Slovaške in mladima rep
rezentancama Češke in Slovaške pač ne igraš 
vsak dan. Po naporni vožnji in še napornejši in 
neprespani noči jih je v skupini najprej pričakal 
domači prvoligaš, kije bii na koncu lahko veliko

. . M g

bolj zadovoljen z remijem, pa čeprav je  imel v 
svojih vrstah odličnega vratarja  in trenerja 
češke reprezentance. Za vstop v polfinale je  bil 
»graščakom« v tem trenutku dovolj že neod
ločen izid proti reprezentanci Slovaške, vendar 
se je zalomilo prav tu.

Čeprav so vodili že z dvema goloma razlike 
so ob koncu polčasa nerazumljivo popustili, 
napake vratarjev pa so omogočile Slovakom 
presenetljivo lahko napredovanje, razočara
nim Nazarčanom pa igranje za peto mesto. 
Tudi tu jim  športna sreča ni bila najbolj nak
lonjena, saj so mladi Čehi dosegli svoj zm ago
viti gol prav v zadnjih trenutkih tekme. Čeprav 
razočarani so se Zgornjesavinjčani kmalu spr
ijaznili z zamujeno priložnostjo in preostanek 
v ikenda iz k o r is t ili za zabavo  in p rije tno  
druženje ob zaključku sezone. Klub malega 
nogom eta Nazarje se zahvalju je  državnim  
prvakom iz Litije, ki so omogočili fantom to 
nepozabno doživetje.

Franjo Pukart

Zgornjesavinjčani so se kmalu sprijaznili z 
V -  zamujeno priložnostjo in preostanek vikenda 

izkoristili za zabavo in prijetno druženje ob 
: : zaključku sezone (foto: Franjo Pukart)

KLUB MALEGA NOGOMETA NAZARJE

Pojdite X nami

V DEŽELO DIŠEČEGA TRAMINCA
V tre tje  gre rado! Lani jesen i nam vrem e kar dvakrat zapored  ni b ilo  naklon jeno, da bi se udeležili trgatve na Plitvičkem 
vrhu pri A pačah, tok ra t pa nam tu d i vreme ne more p rep reč iti, da se V  SOBOTO, 18. JUNIJA, ne bi odprav ili na iz le t v 
deže lo  dišečega tram inca. O gledali si bo m o nekaj tam kajšnjih naravnih in ku ltu rn ih  znam enitosti in ob iska li vinograd 
Steyerjevih, k jer se bo m o prepriča li, kako raste krščena trta  z im enom  Savinjskih novic, ki smo jo  posadili p red  trem i leti. 
Danilo Steyer nam b o  p rip rav il pokušino  n jihovih izvrstnih vin, ki v zadnjem  o b d o b ju  p o b ira jo  prestižne nagrade na 
dom ačih  in tu jih  ocenjevanjih . Kaj b i si želeli še več?

Izžrebanci tokratnega kroga, ki gredo z nami so:
- Franc S lem enšek, Radegunda 47, M oz ir je
- M a rija  A rn ič , K o lo v ra t 10, L jub no  o b  S avin ji
- M a rko  R očn ik , Pod h o  m 6, G o rn ji Grad
- Jožica Zakošek , Kersn ikova 4, Celje
- Ivan ka  Jerič , N ove Loke 4 , M o z ir je

Pred vam i je  še zadnja možnost, da se nam prid ruž ite , zato 
po h itite  s p rijavam i! Izpo ln jeno p rijavn ico  n a lep ite  na 
dopisnico in  jo  najkasneje do  to rka , 7. jun ija  2005, poš ljite  na 
naslov: Savinjske novice, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje.

Ime in priimek:
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POSTANITE NAROČNIK SAVINJSKIH NOVIC!
Enoletna naročnina na

PRVIH 2 0  NOVIH NAROČNIKOV, 
ki se bodo naročili

P o d p o ra : DVD V id e o ; DVD-R/-RW; DVD +R/+RW; V C D , SVCD; MPEG4; D ivX 3.11; 
4.0 , 5 .* , D ivX  PRO; MPEG 1; M PEG 2; CD; CD-R; CD-RW; A u d io  CD; MP3; MP3  

DVD KODAK PICTURE CD; JPEG

Lastnosti p re d v a ja n ja : Hitro iskanje slik naprej in nazaj | preskok začetek/poglavje | 
neposredna izbira poglavja z desetimi tipkami | Slika v sliki. Počasno predvajanje naprej in 
nazaj | Hitro predvajanje | spominsko shranjevanje naslovov | časovno iskanje | tiha 
ponovitev A-B | ena/vse ponovitve | spontano predvajanje/programirano predvajanje

D o d a tn e  lastnosti: Napredno iskanje YUV/SCART regionalne kode | nadgradljiv s filmsko 
programsko opremo | zoom | zaščita pred otroki 
izbira jezikov | podnapisi | večfunkcijska izbira

DVD Yakurno DVD Master DX4

na tednik Savinjske novice, 
PREJME DVD PREDVAJALNIKI

>kkezcom
RAČUNALNIŠKE IN SPLETNE REŠITVE

Jezik i m e n ije v : slovenski, nemški, angleški, francoski, italijanski, nizozemski 
Teža: neto 2,5 kg, D im en zije : 430  *  50  » 260 mm
P aket v k lju ču je : Yakurno DVD Master DX4; upravljalna enota; 2  x AAA baterije; Video 
kabel, SCART kabel; Audio kabel; navodila

=  1 5 * 0 0 0  S IT

POŠLJITE NAROČILNICO ALI POKLIČITE 839 07 90 ŠE DANES!


